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Vistla memoriaali sünnilugu.Vistla memoriaali sünnilugu.Vistla memoriaali sünnilugu.Vistla memoriaali sünnilugu.Vistla memoriaali sünnilugu.
1944 a 21. septembril Porkuni väljadel toimunud

vennatapulahingus hukkunud eestlastele on tänaseks kõigile
loodud väärikad kohad puhkamiseks.

Kui nõukogude armee langenud maeti austusavaldustega ja
nad said ka oma memoriaali, siis saksa mundris langenud maeti
ühishaudadesse ja neist ei tohtinud aastakümneid isegi mitte
rääkida. Koos vaba mõtte ja sõna levikuga hakati rääkima ka
Vistlasse maetutest, nende hauad tähistati kohalike inimeste
initsiatiivil ja vaatamata nende mitmetele lõhkumistele ja
rüüstamistele taastati ristid mitu korda. Sellest on ajakirjanduses
korduvalt kirjutatud.

Vistlasse langenutele memoriaali püstitamise mõte hakkas
idanema viis aastat tagasi.

Saksa riik oli kõikjal maailmas, kus sõdisid ja langesid saksa
sõdurid, hakanud tähistama ja hooldama nende kalme.  Ka Eestis
toimus samalaadne tegevus vastavalt riikidevahelisele lepingule.
2004 aastal alustati väljakaevamisi, et Vistla ühishaudadesse
maetud saksa pool langenute säilmed sängitada Narva
sõjaväekalmistule.

Porkuni lahingu aastapäeva tähistamine Vistlas ja ka Loksal oli
selleks ajaks muutunud oluliseks kohaliku elu sündmuseks, kuhu
kogunes tuhandeid inimesi, et mälestada hukkunuid ja
meenutada julma vennatapulahingut. Teadmine, et langenud on
Vistlas oma viimses puhkepaigas olnud juba üle 50 aasta andis
Tamsalu vallavalitsusele ja kohalikele entusiastidele tuge
alustamaks läbirääkimisi langenute jätmiseks Vistlasse ka peale
väljakaevamisi. Saksa Sõjahaudade Hooldeliit ja Eesti riik ei
tahtnud algul sellest kuuldagi. Säilmed pidi kavade kohaselt
identifitseeritama ja maetama auavaldustega Narva.

Läbirääkimiste käigus jõuti siiski seisukohale, et kuna tegemist
on eestlastega siis on võimalik teha erand(seni polnud ühtegi
niisugust juhust, kus väljakaevatud säilmed oleksid maetud
endisesse kohta, teada). Aga see eeldas ka väärika matmiskoha
kujundamist.

Läbirääkimiste laua taga lepiti kokku, et Vistasse kujundatakse
langenutele kalmistu, kuhu väljakaevatud ja identifitseeritud
säilmed maetakse.

Vastavalt kokkuleppele leidis Tamsalu vallavalitsus kalmistule
eskiisi tegijaks arhitekst Tiit Kaljundi, kes oli ka enne niisuguseid
objekte kujundanud. Arhtekt käis kohal ja mõne aja pärast oli valmis

ka kavand, kus läbivaks motiiviks oli risti kujund. Kavand sai hea
vastuvõtu osaliseks ja selle alusel hakati planeerima memoriaali
ehitust. Välja kaevatud säilmed asetati puidust sarkofaagidesse
ja paigutati Porkuni Rahvamajasse ligi kolmeks aastaks.

Kahjuks ei õnnestunud plaan identifitseerida langenud, kuna
nende vastavad märgid puudusid. Leiti ainult 5 zetooni.

Eskiiskavandi valmimise järgselt oli vaja lahendada objekti
rahastamisküsimused ja siin lubas oma abi Eesti riik läbi
Kultuuriministeeriumi, Muinsuskaitsemeti ja Kaitseministeeriumi.
Erinevad ettevalmistustööd, rahastamisallikate otsimine ja muu
vajalik võttis kaua aega ning alles 2007 aastal oli võimalik
sängitada langenud Vistlasse ja avada memoriaali esimene osa,
puuduvate hauatähiste ja ristideta. Maanteeameti nõudel rajati
memoriaali juurde teest eraldusribaga piiratud parkimisplats, mis
hiljem on osutunud väga vajalikuks.

Ehitustöid tegi firma Speedline Baltic OÜ.
2008 aastal avati kompleks koos firma Gild tehtud

mälestuskivide ja skulptor Ekke Väli poolt kujundatud ja skulptorite
Andres ning Art Allikmaa poolt teostatud paekivist kolme ristiga.

Vistlas on Eesti esimene II Maailmasõjas saksa poolel langenud
eestlaste väärikas matmispaik. See on paljude inimeste ja
organisatsioonide koostöö näide,  kus ühise eesmärgi nimel
pingutasid paljud.

Alates 1994 aastast on Vistla memoriaali hooldamise
põhiraskus Tamsalu vallal. Vald oli ka memoriaali ehituse keskne
juht ja kõigi strateegiliste otsuste vastuvõtmise koht.

Kodu – uurijad ja õpilased saavad tänuväärse uurimisobjekti
meie tänapäevast, jäädvustamaks tulevastele põlvedele
memoriaali saamislugu ja loodetavasti saavad kirja ka kõigi nende
nimed, kes ühel või teisel viisil kauni kompleksi sünnile kaasa
aitasid.

Kalmistud Loksal ja Vistlas on kujunenud ka erinevatel pooltel
võidelnud veteranide leppimise kohaks.

21. septembril tähistati väärikalt Porkuni lahingu 65. aastapäeva.
Nagu ikka Tamsalu vallas, austati mõlemal pool sõdinud ja

hukkunud eesti mehi.
Loksal võtsid sõna:
August Kondoja Tööpataljonlaste Ühingust, Ellu Moisa Väike-

Maarja Muinsuskaitse Seltsist.
Laulis: Pajusti Klubi veteranide ansambel E. Tambergi “Laul

kaugest kodust”, Eesti rahvaviis “Kord mõtetes istus”, E.Võrk
“Väikesele isamaale”.

Juhendas Inge Arula.
Mängis Eesti Kaitseväe Orkester.
Vistlas oli väljas Eesti Kaitsevägi oma relvadega, kohale lendas

helikopter.
Sõna võtsid: Toomas Uudeberg- Tamsalu vallavanem, Ellu

Moisa ja Hanno Tamm V-Maarja Muinsuskaitse Seltsist, Pataljon
Narva esindaja ja Porkunis võidelnud Kalju Jakobsoo, Aigar Põder-
Eesti Rahvusliku Liikumise poolt, Heino Mutt- Porkunis võidelnud
ja langenud ning Vistlasse maetud Andrei Muti poeg, Eesti
Vabadusvõitlejate Liidu aseesimees Hendrik Arro, Lääne-Viru
endiste poliitvangide poolt Ruuben Lambur.

Avati infotahvel memoriaali puudututava teabega eesti ja inglise
keeles.

Palvuse pidas mõlemas matmispaigas Kaitseväeringkonna
vanemkaplan leitnant Silvester Jürjo.

Peale ürituse ametliku osa lõppu pakuti sõdurisuppi, mille
keetsid kokad Kirde Kaitseringkonnast.

Tiia Uudeberg
Ain Aasa
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Tänases lehenumbris leiate Tamsalu vallas volikogusse
kandideerijate loetelu, kokku 77 pürgijat seitsmeteistkümnele
vabale kohale.

Vastavalt “Kohaliku omavalitsuse volikogu valimise seadusele”
valitakse volikogu (kohaliku omavalitsuse esinduskogu) neljaks
aastaks.

Volikogu ainupädevusse kuulub valla igapäevaeluks ja üldiseks
arenguks tähtsate otsuste langetamine nagu näiteks: valla eelarve
vastuvõtmine ja muutmine; kohalike maksude kehtestamine ja
maksumäärade muutmine; munitsipaalomandi valdamise,
kasutamise ja käsutamise korra kehtestamine; valla arengukava
kinnitamine, muutmine või tühistamine; vallavanema valimine ja
ametist vabastamine; vallavalitsuse ja tema liikmete ametisse
kinnitamine ja ametist vabastamine; Vabariigi Presidendi
valimiskogusse volikogu esindaja  valimine.

Nagu eelpool öeldud valib volikogu vallavanema ja seda ka
neljaks aastaks.

Lugupeetud valijad, nüüd sõltub teie otsusest ja valikust, kes
osutuvad valituks meie Tamsalu valla volikogusse. Kes on need,
kes otsustavad keda valida vallavanemaks?

Kuidas toimub valimine ?
Hääletamisõigus on Eesti kodanikul, Euroopa Liidu kodanikul

ja välismaalasel (elab Eestis pikaajalise elaniku elamisloa või
alalise elamisõiguse alusel), kes on valimispäevaks saanud 18-
aastaseks ja on Eesti rahvastikuregistri andmetel kantud Tamsalu
valla elanike registrisse.

Kõigile Tamsalu valla valijate nimekirja kantud valijatele on
rahvastikuregistrist postiga saadetud valijakaart hiljemalt
28.septembriks. Kui keegi ei ole valijakaarti saanud, siis palun
pöörduge vallavalitsuse kantseleisse.

IGA  VALIJA  HÄÄLETAB  ISIKLIKULT.
Jaoskonnakomisjonide asukohad on samad, mis Euroopa

Parlamendi valimiste ajal (Jaoskonnakomisjon nr 1 – Tamsalu
Kultuurimajas, Jaoskonnakomisjon nr 2 – Vajangu
Raamatukogus).

Valimisjaoskondades toimub eelhääletamine alates
12.10.2009.a. kuni 14.10.2009.a. kella 12.00-st kuni 20.00-ni,
kusjuures  Tamsalu Kultuurimaja ruumides asuvas valimis-
jaoskonnas nr 1 saavad eelhääletamise ajal hääletada  ka valijad,
kes soovivad seda teha väljaspool oma elukohajärgset
valimisjaoskonda.

Valimistepäeval 18.10.2009.a. saab hääletada alates kella 9.00-
st kuni 20.00-ni.

Elektrooniline hääletamine algab 8. oktoobril kell 9.00 ja kestab
ööpäevaringselt kuni hääletamise lõpuni 14. oktoobril kell 20.00.

Hääletamissedeli saamiseks esitab valija jaoskonna-
komisjonile isikut tõendava dokumendi.

Hääletamiseks saab valija hääletamissedeli, millele on
trükitud tekst: “HÄÄLETAN KANDIDAADI  NR [__ ] POOLT”

Valija kirjutab tühimikku selle kandidaadi registreerimisnumbri,
kelle poolt ta soovib hääletada.

Soovitaksin kõigil juba varakult mõelda, kaaluda ja leida see
igati sobiv kandidaat ning leida tema registreerimisnumber (kõikide

kandidaatide registreerimisnumbrid leiate kandidaatide nime eest
ka meie tänases lehenumbris).

Kui valija oma terviseseisundi või muu mõjuva põhjuse tõttu ei
saa hääletada hääletamisruumis, võib ta taotleda kodus
hääletamist. Selleks peab valija esitama  vallavalitsusele, või
valimiste päeval kuni 16.00-ni jaoskonnakomisjonile, kirjaliku
taotluse.

Valituks osutuvad kandidaadid, kes koguvad rohkem hääli. Nii
et iga hääl mille valija annab võib osutuda määravaks.

Käes on aeg teha oma valik: kes peaksid meie valla elu edasi
viima järgmised neli aastat. Kui keegi arvab: “mis see mind ikka
puudutab”, siis ei ole mõtet ka hiljem kedagi süüdistada, kui
volikogusse on osutunud valituks need, keda Teie seal küll näha
poleks soovinud. Teisitimõtlejad olid Teist lihtsalt aktiivsemad.

Mõelge kõik nii: “Just mina olen see kelle nõuannet praegu
vajatakse ja sellepärast teen oma otsuse täie tõsidusega ja kõigile
ainult head soovides”.

 Aktiivsust ja selget mõistust meile kõigile!
Elvi Astok

vallasekretär
valla valimiskomisjoni esimees

OKTOOBER
02.10.kell 18.00-21.30 LASTE DISCO – DJ ZWILLING
02.10.kell 22.00-02.00 NOORTE DISCO – DJ ZWILLING
09.10.kell 19.00 KUKERPILLIDE KONTSERT
10.10. kell 10.00-16.00 GORDONI PEREKOOLITUS
13.10.kell 16.45 VÄLJASÕIT VANEMUISE SADAMA-

TEATRISSE etendusele”VÕTA MIND“
14.10.kell 18.00-21.00 GORDONI PEREKOOLITUS
17.10.kell 10.00-13.15 GORDONI PEREKOOLITUS
18.10.kell 09.00-20.00 KOHALIKE OMAVALITSUSTE
                                                  VALIMISED
21.10.kell 19.00 KOMÖÖDIATEATER etendusega
                                                 “SPIOON VENEMAALT“
25.10 kell 9.00-16.00 MIHKLILAAT
31.10.kell13.00 TAMSALU NAISKOOR – 30
                                                  JUUBELIKONTSERT

Spordiüritused leiate Tamsalu Spordikompleksi kodulehelt
www.tamsalusport.ee

Tamsalu detailplaneeringu makett, mis on välja pandud
vallavalitsuse saalis. Valged on olemasolevad hooned, mustad
planeeritud hooned.
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Igal aastal koostatav eelarve
on vallavalitsuse üks tähtsaim
dokument ning oluline vahend
valla valitsemiseks. Käesoleva
aasta vallaeelarve seis on hea.

Valla eelarve on plaan, mille
alusel valitsus kasutab valla
raha. Eelarve koosneb
prognoositud tuludest ja
planeeritud kuludest. Eelarve
näitab, kui palju on vallal raha,
kuidas see jaotatakse, kui palju
saab rahalisi vahendeid näiteks
haridus, kultuur, majandus või
mõni muu valdkond.

Tamsalu valla 2009. aasta
eelarve kinnitati 58,7. miljoni
krooni suurusena. Käesoleva

Eesti Reformierakond
nr 101 PAVO RAUDSEPP

nr 102 ARDO UUDMÄE

nr 103 SIIM AOSAAR

nr 104 EGLE TIITSMAA

nr 105 HEIKI KÜBAR

nr 106 TIIT LEEMETS

nr 107 ERKO JULLINEN

nr 108 JAAN KUUSIK

nr 109 ROMAN KLOTÐENKOV

nr 110 ÕNNELA RAUDSEPP

nr 111 JEVGENI MALKOVSKI

nr 112 MARKO TREIMANN

nr 113 MERIKE KIIK

nr 114 AGO ÕUNAPUU

aasta eelarve koostamisel
arvestati  majandusaktiivsuse
langemise ning sellega
kaasneva tööpuuduse süve-
nemisega. Tulumaks on üks
olulisemaid tuluallikaid eel-
arvese ning selle alalaekumine
mõjutab olulisel määral valla
rahakotti. Kõige suurem
kuluartikkel on hariduskulu 25,5
miljoni krooniga, sellele järg-
nevad sotsiaalhooldus 6,7
miljoni, valitsemine 6,5 miljoni,
kultuuri- ja spordielu 6,1 miljoni,
elamu- ja kommunaal-
majandus 5,2 miljoni, teede ja
tänavate korrashoid 2,2 miljoni,
keskkonnamajandus 1,0
miljoni, päästeteenused 0,3
miljoni ja tervishoid 0,2 miljoni

krooniga. Laenude tagasi-
makseid planeeriti 5 miljonit
krooni.

Rääkides maksulaeku-
misest, võib tõdeda, et olukord
on suhteliselt hea: kaheksa
kuuga on kokku laekunud 38,8
miljonit krooni. Üksikisiku
tulumaksu on laekunud  17,4
miljonit, riigi tasandusfondist
oleme saanud 13,9 miljonit,
vallaasutuste omatulu on
laekunud 2,8 miljonit, siht-
otstarbelisi toetuseid oleme
saanud 2,8 miljonit, maamaksu
on laekunud 1,2 miljonit,
ressursimaksu 0,6 miljonit ja
muid tulusid 0,1 miljonit krooni.
Selline laekumine on rahuldav
ja Tamsalu vallal ei ole hetkel

Juht räägib – valla finantsosakonna juhatajaJuht räägib – valla finantsosakonna juhatajaJuht räägib – valla finantsosakonna juhatajaJuht räägib – valla finantsosakonna juhatajaJuht räägib – valla finantsosakonna juhataja
Ellen UiboaedEllen UiboaedEllen UiboaedEllen UiboaedEllen Uiboaed

vajadust negatiivse eelarve
koostamise peale mõelda.

Huvilistele uurimiseks on
eelarve täies mahus kätte-
saadav valla kodulehel.

TTTTTamsalu valla kandidaatide koondnimekiri kohalikuamsalu valla kandidaatide koondnimekiri kohalikuamsalu valla kandidaatide koondnimekiri kohalikuamsalu valla kandidaatide koondnimekiri kohalikuamsalu valla kandidaatide koondnimekiri kohaliku
omavalitsuse volikogu valimiseks  18.oktoobril 2009.a.omavalitsuse volikogu valimiseks  18.oktoobril 2009.a.omavalitsuse volikogu valimiseks  18.oktoobril 2009.a.omavalitsuse volikogu valimiseks  18.oktoobril 2009.a.omavalitsuse volikogu valimiseks  18.oktoobril 2009.a.

Tamsalu vald
nr 115 TOOMAS UUDEBERG
nr 116 ANDRUS FREIENTHAL
nr 117 AIN AASA
nr 118 HILLE AINSAR
nr 119 LIIA ALLING
nr 120 VAIKE AMUR
nr 121 VARDO ARUSAAR
nr 122 HEIKI HALLIK
nr 123 TOIVO HALLIK
nr 124 EVELYN HIMMA
nr 125 MARE JÄRV
nr 126 LIA KLAAS
nr 127 ARMIN KUKK
nr 128 REIN LALL
nr 129 EIGO LAUR
nr 130 SIRJE LUIK
nr 131 KAAREL NURMSALU
nr 132 HELLE PÄRNA
nr 133 MAIRE PÜTSEPP
nr 134 MARMELT RIIBE
nr 135 VELLO SANDER
nr 136 VALDO SIMONLATSER
nr 137 MAIRE TAMM
nr 138 VIIU UUDAM
nr 139 MILVI VEEBEL
nr 140 TIIT VETTIK
nr 141 VELLO VIILVER
nr 142 JÄRVO VILDERSEN
nr 143 SIRET VILLMANN
nr 144 VÄINO VIRKS

Kogu valla heaks
nr 145 KATRIN UUDEKÜLL

nr 146 SIRJE MAJOR

nr 147 ANDRES RAMMUL

nr 148 MARTIN UUDEKÜLL

nr 149 ARVO UUDEBERG

nr 150 HIILE HIIE

nr 151 AARE MATTIS

nr 152 MALLE ANNUS

nr 153 MAARIKA BUDRIKAS

nr 154 MARGUS ZUBAREV

nr 155 SIRJE KIVILA

nr 156 RUTH LIIVAK

nr 157 TARMO KESKÜLL

nr 158 MAIRIT KALLASTE

nr 159 EVE KASEKAMP

nr 160 ANNI AINOJÕE

nr 161 SELMA FREIENTHAL

nr 162 TIMO TIISLER

nr 163 LY SUUBAN

nr 164 EVELYN NÕMMIK

nr 165 EIKI EILO

nr 166 HEIDI LUIK

nr 167 ÜLLE FERÐEL

Eesti Keskerakond
nr 168 PEEDU VIPPER

nr 169 ELLEN SEPP

nr 170 NIKOLAI TALAH

nr 171 KRISTIINA KARPOVA

nr 172 EVE SALU

nr 173 AIVAR MAASIKAMÄE

nr 174 ALEKSEI KALVA-

VAIVODS

nr 175 MARIKA SOON

nr 176 RANNO SIIMUS

Üksikkandidaat
   nr 177 TOIVO PEHAP
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VVVVValimisliitalimisliitalimisliitalimisliitalimisliit
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Meie valimisliidu moodustanud inimestel on soov jätkata neid
positiivseid arenguid, mis vallas viimastel aastatel toimunud.

Nimetame siinkohal suuremaid töid:  kultuurimaja
soojustamine, Porkuni ja Vajangu tänavavalgustuse ja
veesüsteemide väljaehitamine, kogu jäätmemajanduse
korrastamine (jäätmejaam, komposteerimisväljak, korraldatud
jäätmevedu), Tamsalu ja Sääse kauaoodatud veeprojektiga
alustamine, lasteaedade renoveerimine, Vistla memoriaali
avamine.

Täiesti uue lehekülje Tamsalu valla rajatiste korrastamises
avasid spordihoone, Vasara ja Ääsi tänavate, Vajangu ringtee
renoveerimine. On parandatud inimeste informeeritust läbi
uuenenud valla kodulehe, infolisti ja ajalehe, alustati ettevõtlus- ja
küla investeeringutoetuse jagamist. Eelmisteks valimisteks
jagatud lubadustest on täidetud või täitmisel suur enamus.

Kandideerides lubame, et eeloleval neljal aastal:

-jätkame kurssi valla tasakaalustatud arenguks, kus ühtemoodi
olulised on kõik meie valla inimesed, kohad ja ettevõtmised.

-toetame igati meie vallas tegutsevaid ettevõtteid, suurendame
alustava ettevõtte toetusi ja laiendame nende ringi, kes toetust
taotleda saavad,

-teeme kõik endast oleneva, et meie vallas jätkaks tööd
gümnaasium. Toetame Vajangu kooli jätkamist kohaliku rahva
vajadusi  arvestades.

-paigutame suurematesse valla keskustesse valvekaamerad,
toetame naabrivalvepiirkondade loomist ja vallaelanike initsiatiivi
avaliku korra tagamiseks; toetame Tamsalu ja Vajangu
päästekomandode jätkamist,

-jätkame toetust Pandivere Piirkonna Arenduskeskusele (PAIK),
et parandada valla ja kogu piirkonna külade, külaseltside ja
aktivistide koostööd ning tegevust. Toetame kohalikku initsiatiivi
osade avalike teenuste mtü-dele ja külaseltsidele üleandmiseks,

-toetame Tamsalu spordielu ning teeme kõik selleks, et
tugevdada Tamsalu kui spordivalla mainet,

-toetame kultuurikollektiive ja traditsioonilisi üritusi ning asjalikke
uusi algatusi kultuurivallas,

-korjame üles noorte „hullud“ ideed ja toetame nende elluviimist,
-vaatame kriitiliselt üle avalikus sektoris töötavate inimeste

tegevuse ning tagame valla ausa ja läbipaistva juhtimise,
-kaasame valla kodanikeühenduste esindajaid ja

arvamusliidreid volikogu komisjonide töösse,
-oma valla patriootidena toetame meedias Tamsalust positiivse

kuvandi loomist,
-teeme esindusrganites koostööd kõigi partneritega, lahendame

erimeelsused konstruktiivsete läbirääkimistega,
-toetame jätkuvalt noori peresid, eakaid ja puuetega inimesi.
-Jätkame EL struktuurifondidest vahendite kasutamist. Ehitame

valmis Tamsalu ja Sääse vee ja kanalisatsioonisüsteemid.
Alustame Assamallasse ühiskanalisatsiooni rajamist. Alustame
Tamsalu linna keskosa detailplaneeringus ette nähtud töödega,
rekonstrueerime keskosa tänavad ja rajame kergliiklustee
Uudekülani. Lõpetame Tamsalu Gümnaasiumi hoonetekompleksi
renoveerimise. Toetame Porkunisse uue koolimaja ehitust ja
Tamsallu raudteetunneli väljaehitamist. Jätkame tööd valla
keskasula ja külade heakorrastamiseks. Alustame Tamsalu pargi
kordategemist. Jätkame Vajangu ühisveevärgi ja kanalisatsiooni
kaasajastamist.

    Hea valija, kui hääletad valimisliidu Tamsalu Vald
kandidaatide poolt, toetad ka meie sihikindlat tööd valla elu
edendamisel.

 Eesti Refor Eesti Refor Eesti Refor Eesti Refor Eesti Reformierakondmierakondmierakondmierakondmierakond
 T T T T Tamsalusamsalusamsalusamsalusamsalus
2009 KOV valimistel on Eesti Reformierakonna nimekirja koondunud
tegusad ja aktiivsed Tamsalu valla inimesed, kellel on siiras huvi
järgneval valitsemisperioodil anda oma panus Tamsalu valla
positiivsesse arengusse. Nimekirjas on nii spordi, kultuuri, muusika,
hariduse, ettevõtluse kui ka sotsiaalvaldkonnas toimetavaid inimesi,
mistõttu ei tohiks ühegi vallakodaniku huvi jääda volikogus
esinduseta.
Ennekõike soovitakse jätkata soodsa majanduskeskkonna
kujundamist, et valda tekkiks uusi töökohti. Eesti Reformierakonna
nimekirja esinumbri Pavo Raudsepa sõnul on valla jaoks tervikuna
tähtis, et siin elavad inimesed oleksid end ümbritseva keskkonnaga
rahul. Nii elu-, töö- kui ka vaba aja mõistes.
Siinkohal on teise punktina kandideerijate jaoks oluline, et jätkuvalt
toimuks pidev areng sportimisvõimaluste osas ja vald tervikuna leiaks
enam teadvustamist, kui koht aktiivsele ja tervele inimesele. „Täiesti
ära kasutamata on Porkuni järve ümbrus ja  teised ümberkaudsed
külad oma kauni loodusega. Turismi sihtkohana on Tamsalu vallal
väärtus kindlasti olemas, kuid vajab enam teadvustamist. Turism,
ettevõtlus ja sport käivad käsikäes“ on Pavo kindel.
Kultuuri osas lubatakse anda oma toetus kultuurilisele
seltsitegevusele ja lubatakse üha enam panustada Tamsalu
kultuurimaja aktiivsemasse kasutusse. Ka eraalgatuse osas on
kandideerijad üksmeelel – seda tuleb toetada.  „Vald on inimese,
mitte inimene valla jaoks ja igasugune initsiatiiv on valla arengus
oluline“ on esinumber taas konkreetne.
Vallakodanike jaoks olulise probleemina üles kerkinud kolossaalsed
soojusenergia hinnad lubatakse samuti  tarbijasõbralikuks muuta.
„Siinkohal peab käima tarbija ja vald käsikäes. Üheltpoolt tahame
toetada korteriühistute loomist, et majad saaksid korralikult
soojustatud ja muutuksid seeläbi energiasäästlikumaks. Teiseltpoolt
peab vald tegelema soojustrasside uuendamisega ja leidma
võimaused energiasäästlike tehnoloogiate rakendamiseks
soojamajanduses“ arvab Raudsepp.

Põhilubadustena tahetakse  järgmisel neljal aastal Tamsalu vallas
ära teha:
−Soojus odavamaks ja energiasäästlikumaks!

−Toetatakse uute töökohtade loomist Tamsalu vallas.

−Korrastatakse  järjepidevalt Tamsalu valla teid.

−Luuakse  mängunurk lastele spordihoonesse,
   et aktiivsed vanemad saaksid sportida!

−Toetatakse Tamsalu kultuurimaja aktiivsemat kasutamist.

−Kasutatakse Euroopa Liidu vahendite saamise võimalusi
   ja soodustakse projektide kirjutamist.

−Jätkatakse  Tamsalu valla aktiivse ja positiivse
    maine kujundamist.

Reformierakonna Tamsalu valla täieliku platvormiga
saab tutvuda www.reform.ee
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 K K K K KOGU VOGU VOGU VOGU VOGU VALLALLALLALLALLA HEAKSA HEAKSA HEAKSA HEAKSA HEAKS
Oleme kutsunud oma nimekirja inimesi,
 kes on tegusad, haritud ja heatahtlikud.

Meie nimekirjas kandideerivad:
*Inimesed nii küladest (Porkuni, Põdrangu, Loksa, Vistla,

Assamalla, Vajangu, Uudeküla, Sauvälja, Savalduma, Kadapiku)
kui ka Tamsalu linnast, sest valla arengut tuleb käsitleda tervikuna
kõikide osapoolte vajadusi arvestades.

*Inimesed erinevatest põlvkondadest – noored, keskealised,
vanemaealised –, kus vanematel on elutarkust ja kogemusi ning
noortel on hoogsust.

*Inimesed erinevatest eluvaldkondadest – haridus,
sotsiaalvaldkond, tervishoid, kultuur, sport, külaliikumine ja
ettevõtlus. Mitu inimest on omavalitsuses töötamise kogemusega.

Meie väärtus on meie inimesed.
Valimisliit „Kogu Valla Heaks“ tunnustab Tamsalu vallas seni

väljakujunenud traditsioone ja peamisi valitud arengusuundi,
mida oleme valmis jätkama. Samal ajal soovime tuua volikogusse
uute inimestega värsket vaimu, et üheskoos kujundada vald
mõtlevale ja tegusale inimesele elamisväärseks.

Saame tuttavaks nelja kandidaadiga meie nimekirjast:

nr 145        Katrin Uudeküll 30 a Uudeküla
Sündinud ja kasvanud Uudekülas. Haridus: Tamsalu

Gümnaasium; bakalaureus Tartu Ülikoolis rahvamajanduse
erialal; magister Iirimaal Euroopa majanduse ja avaliku halduse
alal. Töökogemus: Rahandusministeeriumis tööturu analüütik;
Sotsiaalministeeriumis töökeskkonna analüütik; erasektoris
ärianalüütik; Tamsalu volikogu liige 2005 – 2007; Pandivere
arenduskeskuse liige; Eesti Külaliikumise Kodukant juhatuse liige;
Uudeküla külaelu eestvedaja

.
nr 146        Sirje Major 63 a Tamsalu
Tamsalu elanik aastast 1970. Lõpetanud Rakke Keskkooli, Vinni

Näidissovhoostehnikumi ja EPA majandusteaduskonna,
omandanud ökonomist - organisaatori eriala. Töötanud 18 aastat
Tamsalu TERKO-s ametiühingu komitee esimehena; 5 aastat
Tamsalu Vallavalitsuses maakorraldaja ja vallavanemana; viimati
AS Swedbank ärikliendikonsultandina. Olnud kolm koosseisu
Tamsalu linnavolikogu liige ja 2005-2009 vallavolikogu liige.
Tööalased ametid on nõudnud suhtlemist inimestega,
probleemide lahendamist ja osavõtlikust.

nr 151        Aare Mattis 36 a Sauvälja
Võrumaa mees, kes otsustas viie aasta eest meie valda elama

tulla. Peres sirgub viis last. Omandanud Võrus tehnik-tehnoloogi
kutse ja osutunud Tamsalu EPT-s metallitöö alal tunnustatud
meistriks. Väljast sissetulnu pilgu läbi oskab näha Tamsalu valla
potentsiaali hea asukoha tõttu ja on valmis nõu ja jõuga kodukandi
arendamisel abiks olema.

nr 162        Timo Tiisler 22 a Tamsalu
Omandanud kutse üldehituse erialal Rakvere Kutsekeskkoolis.

Jätkanud õpinguid maaehituse erialal Eesti Maaülikoolis, kus
hetkel on käsil magistriprogramm. Õpingutega samal ajal leiavad
teadmised rakendust Tapa vallavalitsuses ehitusspetsialistina.
Noore inimesena hästi kursis noori puudutavate küsimuste ja
vajadustega.

VVVVVallavolikogu istungallavolikogu istungallavolikogu istungallavolikogu istungallavolikogu istung
26 august  2009.a.26 august  2009.a.26 august  2009.a.26 august  2009.a.26 august  2009.a.

1.Kuulati finantsosakonna juhataja Ellen Uiboaed´i infot Tamsalu
valla 2009.a. eelarve 7 kuu täitmise kohta.

2.Muudeti Tamsalu Vallavolikogu   otsust   Tamsalu valla
ametiasutuse hallatavate asutuste töötajate koosseisu ning
palgamäärade ja töötasustamise aluste kinnitamine, pedagoogide
töötasustamise osas.

3.Arutati Vajangu Põhikooli  2010 .a. ümberkujundamisega
seotud küsimusi. Otsust kooli tuleviku kohta  hetkel vastu ei võetud,
vaid  lükati otsustamine edasi.

4. Otsustati  30.09.2009.a. likvideerida  vallaasutus Tamsalu
Sotsiaalkeskus

5. Muudeti kehtivat Tamsalu vallavolikogu  määrust koolilõuna
ja lasteaiatoidu toetuse maksmise korra osas

6. Tunnistati kehtetuks Tamsalu Vallavolikogu 04.märtsi
2009.a.otsus nr.4 “Vaba põllumajandusmaa kasutusvaldusesse
saajate nimekirja kinnitamine”.

7.Kuulati Mati Tamme infot käimasolevate projektide (teeprojekt,
veeprojekt) hetkeseisust

8.Kuulati Andrus Freienthali infot järgmistel teemadel:
Porkuni päeval külastasid Tamsalu valda mitmed väliskülalised

sõprusvaldadest.
Lääne-Viru maavanem lahkus ametist seoses ametiaja tähtaja

möödumisega.
Volikogu esimees osales Europrojekti innovatsiooni

koostöövõrgustiku koolitusel; Tamsalu vald on kutsutud projektis
osalema

Tamsalu valla eelarve tulude prognoosid jooksva aasta lõpuks
lubavad loota, et negatiivset lisaeelarvet ei ole vajadust koostada.

9.Kuulati Toomas  Uudebergi infot järgmistel teemadel:
Vajangu Põhikooli direktorina asus tööle Siiri Hiiesalu
21.09.2009 tähistatakse Porkuni lahingu aastapäeva
25.08.2009 avas OÜ Nurkse Seafarm  Assamallas põrsafarmi
Leader programmist on eraldatud toetust mitmetele Tamsalu

valla projektidele (Sääse mänguväljak, Porkuni päev jne)
19.09.2009 toimub Porkunis ümber Porkuni järve jooks ja

käimine.
2010.a. maikuuks on oodata Tamsalus raudteealuse jalakäijate

tunneli valmimist.
Ursula Saar

Vallasekretäri abi

Vistlas oli väljas Eesti kaitseväe lahingutehnika, mida kõik ise
proovida said.
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14.08.2009.a
Kinnitati alates 17.08.2009.a

Vajangu Põhikooli direktorina
ametisse Siiri Hiiesalu.

Kinnitati lähteülesanne
Tamsalu linna Ääsi tn mängu-
väljaku rajamise pakkumiste
küsimiseks.

Anti nõusolek Porkuni linnuse
väravatorni restaureerimis-
projekti koostajaga lisalepingu
sõlmimiseks.

Tunnistati suusastaadioni
teenindushoone ja kunstlume
tootmise ehitusprojekti hinnan-
gulise ehitusmaksumuse koos-
taja leidmiseks korraldatud
vähempakkumisel paremaks
P.P.Ehitus OÜ pakkumine tööde
teostamise tähtajaga 01.09.2009.a.

Eraldati MTÜ-le Tamsalu AO
Suusaklubi investeeringu-
toetust.

Määrati Tamsalu valla valimis-
komisjoni asukohaks Tamsalu
Vallavalitsuse hoone III korrusel
kabinett nr.302 tehnika tn 1a,
Tamsalu linnas.

Volitati Sääse Lasteaia
v a n e m p e d a g o o g i d e
atesteerimiskomisjoni liikmeks
vallavanem Toomas Uudeberg.

25.08.2009
Anti nõusolek Tamsalu linnas

Sireli tn 8 kahe ohtliku pärna
raiumiseks.

Nõustuti korraldatud jäätme-
veoga liitunud ühe jäätmekoha
jäätmemahuti tühjendussage-
duse muutmisega ja keelduti
ühe jäätmekoha jäätmemahuti
t ü h j e n d u s s a g e d u s e
muutmisest.

Nõustuti ühe jäätmetekke-
koha mitteliitumisega korralda-
tud jäätmeveoga üheks aastaks
ja lõpetati kahe jäätmetekke-
koha liitumine korraldatud
jäätmeveoga.

Kooskõlastati Rakvere valla
üldplaneering.

Kinnitati toimetulekutoetuse
saajate nimekiri ja toimetuleku-
toetuse  eraldus augusti kuus.

Jäeti rahuldamata kolm
sotsiaaltoetuse taotlust.

Eraldati koht Sääse Hoolde-
kodus ühele abivajajale.

Arvati Tamsalu Kalor AS-i
valduses olevates elamutes
üürilepingu alusel kasutatavate
korterite nimekirjast välja üks
korter.

28.08.2009
Seoses vallaasutuse Tam-

salu Sotsiaalkeskus likvi-
deerimisega otsustati öelda
üles tööleping juhtaja Mairit
Kallaste‘ga.

Anti nõusolek OÜ Nurkse
Seafarm‘ile jäätmeloa väljas-
tamiseks Nurkse seafarmis
Assamalla külas jäätmete
tekitamiseks.

02.09.2009
Arutati võimalusi noortega

tegevuse jätkumiseks pärast
vallaasutuse Tamsalu Sotsiaal-
keskus likvideerimist.

08.09.2009
Otsustati mitte rahuldada AS

OG Elektra avaldust korraldatud
jäätmeveoga mitteliitunuks
lugemise kohta.

Nõustuti kahe jäätmetekke-
koha mitteliitumisega korralda-
tud jäätmeveoga üheks
aastaks.

Kiideti heaks hajaasustuse
veeprogrammist toetuse saaja
poolt esitatud Kerguta külas
Jaagumardi maaüksusele
rajatud puurkaevu ja vee-
tõsteseadmete paigaldamise
aruanne koos täitmise eelarve-
ga.

Nõustuti ehitusloa väljasta-
misega aida laiendamiseks
aadressil Niinemäe, Vistla
külas.

Nõustuti kasutusloa väljasta-
m i s e g a : m ä n g u v ä l j a k u
püstitamisel asukohaga: Sääse
alevik Sääse tn 6;mänguväljaku
püstitamisel asukohaga: Metsa
tn 1 Tamsalu linnas;puurkaevu
püstitamisel asukohaga:
Jaagumardi Kerguta külas;

k o m p o s t e e r i m i s v ä l j a k u
püstitamisel asukohaga: Vee-
puhastusjaam Kaeva külas;

jäätmejaama rekonstrueeri-
misel asukohaga Raudtee tn 4
Tamsalu linnas;kanalisatsi-
ooni- ja veetorustike püstita-
misel asukohaga: Porkuni
külas.

Nõustuti Uudeküla külas
katastriüksuse Varsakivi jaga-
misega ja moodustatavale
katastriüksusele koha-aadressi
määramisega.

Volitati vallavanem Toomas
Uudebergi sõlmima Tamsalu
suusastaadioni lumetussüs-
teemi elektrivarustuse projekti
koostajaga lisaleping.

Nõustuti loa väljastamisega
FIE Novruz Mammadov‘ile
MÜÜGIPÄEVA korraldamiseks
Tamsalu linnas Raudtee tn 5 ja
7 vastas asuval platsil:

13.septembril s.a ajavahe-
mikul 10:00-14:00;

04.oktoobril s.a ajavahemikul
10:00-14:00.

Nõustuti AS Tamsalu Kalor
E lamuma jandusosakonna
ettepanekuga korterite eralda-
miseks üürilepingu alusel
kasutamiseks viiele perele.

Otsustati taotleda Tamsalu
vallale kuuluvate eluruumide
kasutamisõigust mitteomavate
isikute elukohaandmete muut-
mist Eesti rahvastikuregistris.

Eraldati Tamsalu valla eelarve
vahenditest sotsiaaltoetust
üheksale abivajajale ja jäeti
rahuldamata neli avaldust.

Kinnitati koduteenuseid vaja-
vate isikute nimekiri.

Määrati hooldaja kahele
sügava puudega isikule ja keel-
duti keskmise puudega isikule
hooldaja määramisest..

Kinnitati valla allasutustele
Tamsalu valla 2010 aasta
eelarve projekti koostamise
tingimused ja projekti vormid
ning eelarve projekti esitamise
tähtaeg.

Eraldati Tamsalu valla 2009.a
eelarve reservfondist vahendid
Tamsalu Kultuurimaja evakuat-
siooniteede valgustuse reno-
veerimiseks.

Nõustuti Sääse Hooldekodu
juhataja avalduse alusel töö-
lepingu erakorralise üles-
ütlemisega.

10.09.2009
Kinnitati Tamsalu valla 2009.a

eelarve vahenditest lasteaia
toidupäeva maksumuse kom-
penseerimine üheksale lapsele
ja keelduti üheteistkümne
taotluse rahuldamisest.

Otsustati kuulutada välja
konkurss Sääse Hooldekodu
juhataja ametikoha täitmiseks
ja kinnitati konkursi tingimused.

Moodustati komisjon Sääse
Hooldekodu juhataja ametikoha
täitmise konkursi läbiviimiseks.

Kinnitati Ääsi tn mänguväljaku
rajamiseks tehtud pakkumistest
parimaks Vivocard Plus pakku-
mine.

Lubati kõigil kohaliku oma-
valitsuse valimistel osalevatel
erakondadel, valimisliitudel ja
üksikkandidaadil avaldada
Tamsalu Ajalehe septembrikuu
numbris ½ lehekülje ulatuses
tasuta reklaami.

Otsustati jätta algatamata
keskkonnamõju hindamine AS-
ile Tamsalu Kalor kuuluvate
kaugkütte trasside rekonstru-
eerimisel.

Tunnistati nurjunuks vallavara
võõrandamiseks 02.09.2009.a
korraldatud kirjalik enam-
pakkumine, sest enampakkumi-
sel ei osalenud ühtegi isikut.

Otsustati eraldada toetust
Tamsalu Pensionäride
Ühing‘ule omaosaluse katmi-
seks Tamsalu Kultuurimaja
hoones ruumide remonti-
miseks.

Elvi Astok
vallasekretär

TTTTTamsalu Vamsalu Vamsalu Vamsalu Vamsalu Vallavalitsusesallavalitsusesallavalitsusesallavalitsusesallavalitsuses

Muuga koolis toimus järjekodne paekonverents.PAIK juhataja
Aivar Niinemägi andis Paekivi hoidja tunnuskivi maakonna
suurima paeehitise peremehele Ants Leemetsale
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prof. Peeter Järvelaid

Olen õnnelik linnamees, sest
mul on olemas maal
Naistevälja külas koht, kuhu
vahel saan minna.  Teeb vaid
muret see, et maal olemiseks
nii vähe aega jääb. Maale minne
püüan sellesse ruumi siseneda
vaikselt, et mitte segada linde-
loomi, kes meie kodu lähedal
harjunud toimetama ja seda
piirkonda õigustatult oma
koduks peavad. Meie
kaaslasteks on ka kurepere, kes
igal kevadel tuleb meie õuele,
et elektriposti otsas asuvas
pesas oma pojad üles
kasvatada.Kurepere jälgib
kõrgelt postiotsast meie
toimetamisi, laskmata end eriti
segada meie sagimisest. Meie
vaatame vahel nende  pere
toimetamisi, püüdes mitte eriti
segada pereelu. Nii me siis
suve läbi koos tegutseme. Meie
kurepere on tubli, enamikul
aastal jõuavad nad suvega üles
kasvatada ikka kaks poega. Ka
sel suvel kasvasid meie õuel
suureks kaks toredat noort
kurge. Kui meie lastele varem
ikka räägiti, et lapsi toovad
kured, siis tänasele
internetipõlvkonnale muidugi
enam kurejuttu ajada ei saa.
Kuid nii mõnelegi perele, kel
ladusa kooseluga probleeme
tasuks vaadata kurepaari
toimetamisi läbi suve ja siis
saaks ehk nii mõnigi asi
selgemaks. Kureema teab
saladust, kuidas kurepapa kogu
suve aktiivse tegutsejana püsib,
tahtes pidevalt midagi pesasse
tuua.. Vastus tegelikult lihtne,
sest kuremamma ei jäta oma
kaasat kunagi millegi toredaga
hakkamasaamise eest
hellitamata. Nii seisabki
kurepapa sageli pesaäärel
peas mõte, et ehk on aeg juba
mõni oksaraag pesasse juurde
tuua. Või oli see mõte hoopis nii,
et pole ammu enam hellitust
saanud...Aga mida iganes ta
esmalt mõtleb, kurepapa on
perekeskne tüüp ja tahab pere
heaks pidevalt midagi teha.

Kuid kurepapal on muidugi
pidevalt väike mure, sest eriti
suve teisel poolel, kui pesad

juba ilusti üles ehitatud, tulevad
need pere mitteleidnud isased
ja püüavad pesal olevaid
emakurgesid endale naiseks
saada.. Siis läheb tõsiseks
võitluseks, et selgeks teha, kes
siin peremees on. Me võime küll
inimestena olla uhked palju üle
mida me oskame enam kui
kured, kuid kui meil soovi, siis
võiksime meie igapäevasest
käitumisest paljut sarnast leida
ning kindlasti ka seda, mida
meilgi tasuks meeles pidada.
Kui mõned nädalad tagasi jälle
maale sain tulla, olid meie
kurepere pesalt kadunud, sest
noorte kurgede tiivaharjutused
vajasid vist kaugemaid
lennuretki. Naabrimees ütles ka,
et kured selleks aastaks
läinud....Eks meenus siis meile
mõlemale naabrimehega see
koolis õpetatud salmike, et
kured läinud kurjad
ilmad...Imelik salmike, sest
paljud inimesed maailmas on
meile tegelikult kadedad, et meil
neli nii ilusat ja omapärast
aastaaega on. Kuid kui päris
aus olla, siis ega see pikk
vihmane-lörtsine aeg, kus veel
samas nii vähe aega valge on,
just kõige kergem tervisele ole.
Nelja aastaaja omajad ootavad
ikka kevadet, kui valgust enam
ja ilmad soojaks lähevad.

Kuid eelmisel nädalavahe-
tusel juhtus midagi erilist, mis
paneb mind kaua sellele
mõtlema. Seisime abikaasaga
taluõuel, kui kuulsime järsku
kurgede häälitsusi. Kolmteist
kurge tiirutas aeglaselt meie
väikse küla kohal...Meie mõte
sai olla vaid üks, nad näitasid
oma poegadele veel kord enne
lõunasse lendu kodu, kus nad
üles kasvanud ja kuhu neil
seisab ees kevadel tagasi tulla.
Olles teinud need aeglased
tiirud koduküla kohal võtsid
kured kindla sihi ja läinud nad
olidki, nüüd vist tõesti kevadeni.

Tänapäeval, kui paljud noored
lähevad kodunt kaugele
maailma tööd ja õnne otsima,
oleks tore – kui neilgi oleks see
kurgede komme, et enne pikale
teele minekut vaadatakse
korraks kodule, kuhu tahetakse
jälle tagasi tulla. Vaadates

kurgesid meenus mulle veel üks
lugu, mida kuulsin hiljuti meie
kunagise uhkuse - allveelaeva
Kalev komandöri Verner
Puuranna (1904-1983) pojalt, et
kui nad 1944.a.. perega Eestist
pidid lahkuma, siis oli isa targa
mehena Eesti-Läti piiril teinud
veel peatuse ja võtnud peotäie
kodumaa mulda põgenikuna
kaasa. Me oleme kure tüüpi
inimesed, tahame ikka ka
kaugetelt ja kogu aeg soojadelt
maadel koju tagasi. Nii tahtis ka
kapten Verner Puurand
Austraalia kuumuses koju,
vabasse Eestise. Paraku
saatus talle seda õnne ei
kinkinud ja nii oli ainuke, mida
ta isamaalt sai kaugel maal
viimsele teele kaasa, oli kunagi
kodumaalt kaasa võetud
isamaa mulla kolm väikest

SÜGISESTSÜGISESTSÜGISESTSÜGISESTSÜGISEST, KURGEDEST JA, KURGEDEST JA, KURGEDEST JA, KURGEDEST JA, KURGEDEST JA
ISAMAAARMASTUSESTISAMAAARMASTUSESTISAMAAARMASTUSESTISAMAAARMASTUSESTISAMAAARMASTUSEST

peotäit, mida poeg sai sellel
kaugel maal isale hauda kaasa
panna. Miks ma kurgede loo ja
meie mereväe ohvitseri loo siin
kokku panin, sest need kured,
kellele mina oma koduõuelt
lehvitasin kasvasid üles samas
külas, kuhu oli rajanud oma talu
Verner Puurand, kelle sünnist
sügise alguses möödub sel
aastal sada viis aastat.

Isamaa armastus algab
tegelikult lihtsatest lugudest,
mida peaksime oma lastele ja
lastelastele jutustama ja nende
tähelepanu suunama. Kui
noored kured igal sügisel koos
oma vanematega jätavad nii
rituaalselt oma koduga hüvasti,
siis on ehk ka meile sügis mitte
ainult üks huvitav ja toidulauda
kattev aastaaeg, vaid uue
kevade ootuse algus...

Headus pole kadunud.Headus pole kadunud.Headus pole kadunud.Headus pole kadunud.Headus pole kadunud.
Ühel septembrikuu päeval võtsid minuga telefoni teel

ühendust, tunnen sind juba ammu. Sind oli tugevalt liigutanud
kahe  meie valla perega lähiminevikus juhtunud õnnetused.
Olles ise pidanud teatud eluetapil majandama väga kitsastes
tingimustes, mõistsid sa raskeid  olukordi läbi oma kogemuste.
Kuna tänaseks olid sinu pere võimalused majanduslikult
paranenud, tahtsid  sa õnnetusse sattunuid aidata ja toetada
rahaliselt. Sinu soov tuli  puhtast südamest ja kindlasti tahtisid
sa selle juures jääda ise anonüümseks.  Sa usaldasid meid ja
Sinu soov oli, et selle toetuse  toimetame vallavalitsuse kaudu
nendele peredele. Hea abistaja, sinu soov on täidetud. Sinu
tegu näitab, et headus on meis kõigis olemas, kuid vähesed
kasutavad seda. Elu on kiire ja sageli ei märkagi  me ümberringi
toimuvat. Aitäh Sulle ja su perele tõelise ülla tegevuse eest.
Mingu sinul ja su perel kõik  hästi!

Toomas Uudeberg
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Paari nädala pärast toimuvad
kohalike volikogude valimised
ning on õige aeg teha tagasi-
vaade viimasele neljale aastale.

Volikogu tööperiood on neli
aastat ja sama aeg on
möödunud Tamsalu linna ja
Tamsalu valla ühinemisest.
Seega on vallavolikogu tööd
lõpetav koosseis esimene
ühinenud valla esindus- ja
seadusandlik kogu.

Kohe pärast 2005.a. kohalike
volikogude valimisi tuli vast-
valitud volikogul hakata tööle täie
jõuga. Oli ju vaja kinnitada
ühinemisjärgne valitsemis-
struktuur ja ametisse määrata
vallavalitsus, vastu võtta valla
esimene ühine eelarve,
alustada arengukava uue
redaktsiooni väljatöötamist;
sellele lisandusid jooksvad
teemad.

Keerukaks tegi asja see, et
tööle asus esimene ühendatud
valla volikogu- tuli harjuda koos
töötama! Oli vaja osata lähe-
neda kõikidele probleemidele
seisukohast, et Tamsalu on
ühtne vald.

Mis on tehtud, mis on
tegemata?!

Nüüd, neli aastat hiljem,
julgen tõdeda, et esimene ühine
volikogu on oma ülesannetega
põhiosas hakkama saanud.
Enamus volikogu liikmetest on,
oma isiklikku aega ohverdades,
töötanud valla arengu heaks nii
komisjonides kui volikogu
täiskogudel. Eriliselt märkimis-
väärseks pean, et praeguse
volikogu poolt kinnitatud
eelarved on täitunud vastavalt
prognoosidele ning eelnenud
head majandusaastad on
lubanud koostada positiivseid
lisaeelarveid. Käesolev aasta
on eriline; aasta alguses
eelarvet koostades arvasime
täiesti kindlalt, et aasta teises
pooles tuleb meil vastu võtta
negatiivne lisaeelarve. Seda aga
pole juhtunud, sest 2009.a.
eelarve koostasime väga
konservatiivsetest põhimõtetest
lähtuvalt ning hetkel on
vallaeelarve tulud plussid ca
ühe miljoni krooniga. Vähesed
omavalitsused Lääne-Virumaal
on käesoleval aastal pääsenud
negatiivse lisaeelarve koosta-
misest.

Saavutuseks pean ka seda, et
volikogu on suutnud kokku
leppida ja kokkulepetest kinni
pidada. Pean silmas konkreet-
sete ja meie valla jaoks suurte
ning tähtsate tegemiste

rahastamist. Neli aastat tagasi
arutasime, missuguses mahus
ehitada tänavaid, remontida
spordihoonet, kooli, vee-
süsteeme. Oli võimalus ja oht,
et tuleb taas mitu asja tükikaupa
teha. Siis aga analüüsisime
valla rahalisi võimalusi ning
leppisime kokku, et on aeg
suuremad ehitused ära teha ühe
jutiga. Selle tulemusena on
Tamsalus nüüd kena ja moodne
spordikompleks, esimesed
kaasaja nõutele vastavalt
ehitatud tänavad (Vasara, Alasi,
Ääsi, Vajangu ringtee), Porkunis
ühisveevärgi esimene osa,
korrastatud tänav ja kaasaegne
tänavavalgustus; on pinnatud
terve rida kruusakattega tänavaid
Tamsalus ja teid külades.

Kõrvalpõikena: Veel kahed
valimised tagasi, kui hakkasin
volikogus rääkima kruusa-
kattega tänavate tolmuvabaks
muutmisest, kehitas enamus
volikogu liikmetest hämmingus
õlgu- miks on vaja seda teha!
See hämmastas omakorda
mind- kuidas ei taha meie
inimesed (eriti eesrindlikum
osa- volikogu liikmed), meie
elukeskkonda parandada.
Nüüdseks on hakanud jää
sulama- suur osa Tamsalu
tänavatest on muudetud tolmu-
ja porivabaks.

Päris rahul ei saa olla sellega,
mida ja kuidas oleme teinud
ettevõtluse arendamiseks ja
toetamiseks; uute töökohtade
loomiseks ja mitmekesista-
miseks; uute elanikke valda
meelitamiseks. Peame siin
koos mõtlema, missugused
abinõud on võimalikud ja
vajalikud, et saavutada selles
valdkonnas läbimurre! Elukesk-
kond on see, mis aitab loetletud
plaane realiseerida ja vajadusi
rahuldada!

Samas rõõmustab, et voli-
kogu praegune koosseis tõstis
kohe oma tegevuse algul
sünnitoetust Tamsalu vallas,
mis on hetkel 4000 krooni.

Oleme ellu kutsunud arengu-
toetuse küladele ja alustavatele
ettevõtjetele.

Volikogust kui kohalikust
kõrgeimast võimuinstitut-
sioonist rääkides julgen väita, et
samm-sammult oleme suutnud
ellu kutsuda seadustes sätes-
tatud ja demokraatiaprint-
siipidega kinnitatud võimude
lahususe põhimõtte.

Valla juhtimise juures ei tohi
hetkekski unustada, et rahvas
valib volikogu ning volikogu on

kohustatud kehtestama range
kontrolli ja järelevalve avalikul
palgal olevate isikute tegevuse
üle! Avalikkus peab mõistma
vallavalitsemise juures tehta-
vate otsuste ja tegevuste
vajalikkust, otstarbekust ning
õigluslikku põhimõtet! Sellest
lähtuvalt olgu avalikustamist
pigem rohkem kui et vähem!

Tamsalu volikogu vastutab
Tamsalu rahva ees; samal ajal
vastutavad vallavanem ja
vallavalitsus volikogu ees.
Kohalik omavalitsus korraldab
ja juhib kohalikku elu, lähtudes
vallaelanike õigustatud vaja-
dustest ja huvidest ning
arvestades valla iseärasusi.

Olen sellest ka varem
rääkinud! Miks ma sellest taas
kirjutan?! Seepärast, et oma
tegevusega volikogu esimehe
ametikohal olen püüdnud
järjekindlalt suurendada
volikogu rolli valla juhtimises.
Pean silmas eelkõige osalust
arenguaruteludes, vastutust ja
järelevalvet. Volikogu ei saa võtta
endale ülesandeid ja õigusi
rohkem kui seda on seadustega
lubatud!

Silmas pidades lähenevaid
kohalike volikogude valimisi
tahan vallakodanike ja valijate
tähelepanu juhtida sellele, et
õppige tähelepanelikult tundma
valimisnimekirju! Küsige voli-
kogusse pürgijatelt, mida need
on varem teinud, mille eest
seisavad, mida plaanivad ellu
viia järgneva nelja aasta jooksul.
Tähtis pole see, kes mis-
sugusele ametikohale valla-
valitsuses pürgib, vaid see, kes
soovivad olla otsustamiste
juures volikogus! Kinnitab ju
volikogu ametisse nii valla-
vanema kui vallavalitsuse!

Olen ikka ja jälle pöördunud
Tamsalu elanike poole üles-
kutsega olla aktiivsed ning
osaleda valla arendamises ja
puuduste kõrvaldamises. Olen
pidanud silmas nõudlikku
suhtumist nii volikogusse kui
vallavalitsusse. Kahjuks on
vähevõitu vallakodanikke, kes
on soovinud/viitsinud tulla
volikogu liikmete jutule selleks,
et arutada valla probleeme.
Seepärast saan siin ära
märkida konkreetsed isikud, kes
valutavad südant oma kodu-
paiga käekäigu pärast. Tänan
pr.Karin Poomi, pr. Evi Geidikut,
hr. Enn Saart, hr. Jaan Kiiska,
hr.Vello Ainsarit; Tamsalu
Tamme ja Kase tän. elanikke,
Tamsalu ja Vajangu eakaid

aktiivse kodanikuhoiaku eest!
On veel teisi, kuid eelloetletud
pole pidanud paljuks mitmel
korral murega valla pärast tulla
volikogu esimehe jutule!

Minult on Tamsalu elanikud
vahel küsinud: ega pole ohtu, et
pärast ühinemist Tamsalu linn
kaotab! On peetud silmas
vahendite jaotamist valla
eelarves. See sõltub ette-
panekutest, mida teeb
vallavalitsus ja sõltub otsustest,
mida teeb volikogu! Kindlasti on
endise Tamsalu valla pool
ühinemisest kindlalt võitnud,
sest investeeringuteks eral-
datavad vahendid on nüüd
suuremad. Samas olen
veendunud, et Tamsalu linn pole
kaotanud! Volikogu on kinni-
tanud uue arengukava, mis
näeb järgneval neljal aastal ette
suuremahulisi töid Tamsalus
veesüsteemide rajamisel,
tänavate ehitamisel, samuti
Tamsalu gümnaasiumi hoonete
remontimisel. Mitmed tööd on
juba alanud, mitmetel on
projekteerimine lõpujärgus.

Lõpetuseks julgen kinnitada,
et Tamsalu volikogu on lõppeva
tööperioodi jooksul täitnud kõik
oma seadustest tulenevad
kohustused, sest vastasel juhul
oleks volikogu pidanud laiali
minema.

Tänan Tamsalu valla ela-
nikke, ettevõtjaid, külade
aktiviste, kultuuri- ja spordielu
edendajaid, volikogu liikmeid
töö eest Tamsalu valla arengu
hüvanguks!

Andrus Freienthal
Tamsalu Vallavolikogu

esimees

Neli aastatNeli aastatNeli aastatNeli aastatNeli aastat

: Enne valimisi ilmuv leht on
viimane koht kus tööd lõpetav
volikogu ja vallavalitsus saavad
oma neljale aastale tagasi
vaadata. Järgmises lehes
saavad sõna juba uued valitud
esindajad. Samasugused
kokkuvõtted ilmusid ka Tamsalu
ajalehe 2005 a septembri-
numbris.
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Oli periood, kus  nn. vana vald
ja linn pidid kasvama ühtseks
vallaks. Olid kartused ja
kõhklused, kuid oli ka kindel
tegevuseesmärk-vald on ühtne
ja kõigi piirkondade mured on
tähtsad. Seda toetas ka
ühinemisleping. Mis on selle
ajaga jõutud teha ja millised on
ettevalmistused tulevasteks
aastateks?

Haridus-jätkasid kõik
olemasolevad haridusasutu-
sed.  Tamsalu Gümnaasium on
vahepeal saanud uuele osale
uue katuse, osaliselt uue
ventilatsiooni. Lammutatud on
vanad territooriumi risustavad
hooned ja korrastatud terri-
toorium, koostatud mahukas
r e n o v e e r i m i s p r o j e k t .
Järgnevatel aastatel ootab kooli
ees selle projekti teosta-
mine(hinnanguline maht 30
milj.), mis sisaldab kõikide
koolihoonete soojustamist, nn.
uue koolimaja täielikku
renoveerimist, õueala verti-
kaalplaneerimist ja kommuni-
katsioonide uuendamist,
harjutusväljakute uuendamist,
uut piirdeaeda. Tööde
rahastamine on planeeritud EL
nn.KOIT kava rahade abil, mille
kinnitamine maakonnas lähiajal
otsustatakse. Optimismiks on
põhjust.  Ka Vajangu kool on
saanud korraliku siseremondi
ja interjöör  on muutunud tundu-
valt lapsesõbralikumaks.
Ülalnimetatud aastatel on
Sääse Lasteaed saanud
remonditud kõik rühmaruumid.
Ka on Sääse ja Tamsalu
lasteaiad saanud uuendada
oma  mänguväljakud.   Väärtus-
tasime  lasteaia õpetaja kutse
kooli nooremõpetaja palga-
tasemega.

Sport , kultuur , vaba aeg -
lähtuvalt prioriteetidest on selle
4 aastaga saanud täieliku
renoveerimise spordihoone . Me
oleme võimelised korraldama
ja läbi viima heal tasemel
spordivõistlusi, pakkuma valla
rahvale heades tingimustes
oma keha eest hoolitsemist,
pakkuma majutust ja toitlustust.
Sisustatud on maakonna
parima võimalustega jõusaal.
Meie pingutusi on kroonitud
Eesti Olümpiakomiteega
sõlmitud koostöölepinguga, kus
Tamsalu spordikompleks on

tunnistatud EOK ametlikuks
olümpiaettevalmistuskeskuseks.
Need investeeringud on tehtud
vallaeelarve, riigieelarve ja EAS
abiga. Ette on valmistatud
s u u s a s t a a d i o n i l e
uuendusprojekt, mis on
kavandatud lähiajal ellu viia
samuti EL raha kasutades.
Kultuurimaja  keskküttesüsteem
on uuendatud ja uksed -aknad
vahetatud. Kuigi suur töö
kultuurimaja renoveerimisel
ootab ees, oleme suutnud
ümber lükata müüdi külmast
majast. Ka on uuesti võimalik
talvel Tamsalu raamatukogus
kasutada lugemissaali, sest
seal „ei võta külm enam ära.“
Oleme suutnud taaskäivitada
Tamsalu  suusamaratoni,
jätkata traditsioone Tamsalu ja
Porkuni päevadega, korraldada
Tamsalu laulu ja tantsupidu.
Meie kultuurikollektiivid on
jätkuvalt tublilt esindatud nii
maakondlikel kui ka vabariiklikel
laulu- ja tantsupidudel. Tublid
spordiinimesed tutvustavad
Tamsalut Eestis kui ka laias
maailmas.

Keskkond-oleme suure
sammu astunud puhta valla
suunas. Meil on välja ehitatud
jäätmejaam, on korraldatud
ühine olmejäätmete kogumine,
iga aasta on korraldatud ohtlike
jäätmete kogumise ringid
suuremates külades, ehitasime
esimesena maakonnas kom-
posteerimisväljaku. Nende
tegevuste tulemusena oleme
olulisel määral vähendanud
loodusesse  ladustatavaid
jäätmeid ja vähendanud
teeäärtesse ja metsadesse
visatavat prügi. Pole enam
mingit põhjust seda teha, sest
võimalused jäätmete tasuta
äraandmiseks on kõigile
loodud. Oleme Porkuni tihe-
asustuses täielikult välja
ehitanud tsentraalse vee- ja
kana l i sa ts ioon iva rus tuse ,
millega on kõigil  soovijatel
võimalik liituda. Suures ulatuses
on uuendatud Vajangu
tsentraalne vee- ja kanali-
satsioonivarustus.  2006-2009
on paigaldatud uusi veetrasse
5 km ja  kanalisatsioonitrasse
4,5 km.  Meie pingutusi on
toetatud Keskkonnainves-
teeringute keskuse poolt sel
perioodil 11 milj. krooniga.

Alustatud on Tamsalu-Sääse
vee-ja kanalisatsiooni projekti
realiseerimisega, mis teostub
aastatel 2009-2012. Projekti
rahastame EL abiga.
Toetussumma 60 milj. on meile
juba eraldatud.

Teed ,tänavad, valgustus-
suuremad teedehitused on
olnud Vasara , Alasi, Ääsi ja
Tehnika tn Tamsalus, Vajangu
nn. ringsõidu renoveerimine.
Tamsalu renoveeritud tänavad
said juurde ka korralikud
kõnniteed ja tänavavalgustuse,
samuti ka laiendatud parkimis-
kohad sõiduautodele.

Küladest said täieliku tolmu-
vaba juurdepääsu Põdrangu ja
Naistevälja. Tänavavalgustus
laienes Porkunis, Vajangul,
Sääsel.

Heakord-on suurenenud
haljasalade hooldatavad
mahud, erksamaks on saanud
meie bussiootepaviljonid ja
lilleilu on tulnud juurde tänava-
ja külapilti. Kauni kodu konkursi
käigus oleme igal aastal
püüdnud näha inimeste
tegemisi oma kodu kaunis-
tamisel  ja esitada nende
tegemisi ka  vallast väljapoole
konkurssidele.

Koostöö-4 valla peale on asu-
tatud arendusorganisatsioon
PAIK(Pandivere Arendus ja
Inkubatsioonikeskus), mis
annab erinevatele sektoritele –
äri, omavalitsus ja MTÜ , abi nii

nõu kui ka jõuga. Täna on PAIK
ka meie 4 valla peale EL Leader
projekti  rakendusasutus. Hea
meel on valla eelarvesse
planeeritud uue ja alustava
ettevõtte toetuse ja külade
investeeringutoetuse  üle.
Mõistlikult on kujunenud ka
koostöö teiste organisat-
sioonidega. On edukalt lõpuni
selgitatud Tamsalu raudtee
tunneli ja korralike perroonide
vajadust. Koostöö on viinud
ehitusprojektini ja 2010 aasta
juuniks peavad need asjad
raudteel tehtud saama.

Need on mõned tagasivaated
peatselt lõppevale valimis-
perioodile. Ajalehe ruumi  ei saa
kuritarvitada, kõigist ei ole
võimalik ühes artiklis rääkida ja
mõistlik on  panna jutule  punkt.
Kuid kõik siin kirjutatu ja paljud
muud igapäevased toime-
tamised ei saaks teoks, kui meil
poleks tublisid inimesi. Tahan
tänada kõiki Tamsalu valla
tegusaid inimesi, ettevõtjaid,
külaedendajaid , otsustajaid ,
ametnikke, toetajaid, koos-
tööpartnereid ja häid inimesi,
kelle ühisel panustamisel
oleme suutnud ajada ühist
Tamsalu valla asja.

Lugupidamisega

Toomas Uudeberg
vallavanem

TTTTTagasivaadeagasivaadeagasivaadeagasivaadeagasivaade
aastatesse 2006-2009.a.aastatesse 2006-2009.a.aastatesse 2006-2009.a.aastatesse 2006-2009.a.aastatesse 2006-2009.a.
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See lugu sai alguse
perekonna ülemjuhatuse
otsusest hankida sisse-
tegemiseks kurke. Vaatamata
pikaajalisele kogemusele ja
kasutatud agrotehniliste võtete
kõrgele tasemele ei edenenud
meie oma peenardel need
tujukad tegelased kuidagi.
Hädaga tuligi mõelda
talvevarude ostmise teel
soetamisele. Kuna naabritel tee
juba teada, seadsingi ühel
septembripealelõunal auto nina
naaberkülasse Loksale Kivi-
murru talu suunas. Peremees
ja perenaine saabusid suure
valge kaubikuga, mis silmini
kurgikotte täis. Kiiresti sai
valmispandud kast ilusaid
väikseid vilju täis laotud, kilost
maksin 10 krooni. Sain jutule ka
pererahvaga, kes pikalt juttu
teha ei tahtnud, kuna saak tuli
kaaluda ja äraviimiseks valmis
panna..

Loksal elavad Udo Ojamaa ja
Natalja Meier juba 12 aastat ja
üsna kohe hakkasid ka
põllupidamisega tegelema.
Peremees sai innustust
Soomest, kus ta talus tööd käis

tegemas. Esimeseks kultuuriks
oli tomat, mida kasvatati
kilemajades. Asi edenes
kenasti, aga ühel hetkel kadus
kauplusekett, kellele kaupa
turustati. Kuna enam uut lepingut
saada ei õnnestunud, tuligi
tomatiga lõpetada ja kurgi-
kasvatusega alustada. See
edeneb praegu hästi, leping on
Felixi tehasega Põltsamaal.
Peremehe sõnul on
köögiviljakasvataja põhiprob-
leem soodsa lepingu saamine.
Kasvatamine on juba lihtne.
Tuleb tööd teha ja ka õnne peab
olema. Kui vett saab veel
vajadusel kuidagi juurde anda,
siis sooja peab loodus andma
ja kui seda pole, siis ei kasva ka
kurk. Muidugi tuleb pidevalt
mõelda ja uusi nippe katsetada.
Selle aasta suur saak saadi
peremehe arvates tänu
eelmisel aastal hangitud
mullafreesile. Sellega kobestati
maa korralikult ära ja kurk
kasvas tänavu nii mis mühises.

Köögiviljakasvataja aasta
algab varakevadel kui
kilemajades taimed ette
kasvatatakse, siis istutatakse

need avamaale, praegu
kasvatataksegi kogu toodang
avamaal. Sügisel koristatakse
saak. Talvel on nii peremees kui
perenaine lisatööd otsinud,
muidu ei kannata pikal talvel
tegevusetust välja. Perenaine
on käinud viimased talved
Tallinki laeval tööl.

Küsimuse peale, kas
köögiviljakasvatamine ka ära
tasub, muheleb peremees -
„mitte sissetulek vaid väljaminek
on oluline“ ja lisab tõsinedes, et
tööd tuleb hirmsasti rabada, siis
tulevad ka tulemused. Sellel
aastal saadakse palju rohkem
saaki, kui leping ette näeb.
Õnneks on tehas seni kogu
saagi vastu võtnud, kuna leidub
palju neid, kes ei suuda võetud
kohustusi täita.

Uue kultuurina kasvatatakse
kõrvitsat, mis samuti on Soome
eeskujul ette võetud. See läheb
ka Põltsamaale. Ja saak on
samuti üle ootuste hea.

Peremees lisab, et nemad on
valmis kasvõi kapsast
kasvatama, kui aga vajadus
tekib ja asi ennast ära tasub.

Kohalikule rahvale ollakse

KurKurKurKurKurgid sulle, raha...gid sulle, raha...gid sulle, raha...gid sulle, raha...gid sulle, raha...

valmis kõike müüma, kahjuks
on kurgiaeg lehe ilmumise
ajaks möödas, kõrvitsat saab
aga osta küll.

Kuna pererahvas ei pruugi
alati kodus olla, võib ette
helistada telefonil 56649717.

Kodus saan teada, et sellesse
kenasse ja hoolitsetud ümbru-
sega, ka valla kaunima
koduümbruse auhinna saanud
majapidamisse tuleb ka
kõrvitsat hankima minna. Miks
mitte, hea meelega.

Ain Aasa

Swedbanki pangabussi saabumiseSwedbanki pangabussi saabumiseSwedbanki pangabussi saabumiseSwedbanki pangabussi saabumiseSwedbanki pangabussi saabumise
kellaaeg Tkellaaeg Tkellaaeg Tkellaaeg Tkellaaeg Tamsalus muutubamsalus muutubamsalus muutubamsalus muutubamsalus muutub

Alates oktoobrist muutuvad Tamsalus Swedbanki pangabussi
kohaloleku kellaajad. 14. oktoobril peatub pangabuss Tamsalu
kultuurimaja juures ajavahemikul 10.45-11.45. 30. septembril
peatub buss veel vana graafiku alusel kell 13.15-14.15.

Käesoleva aasta bussigraafik Tamsalus:
14. ja 28. oktoober (10.45-11.45);
11. ja 25. november (10.45-11.45);
9. ja 23. detsember (10.45-11.45).
Swedbanki pangabuss on Tamsalus käinud bussi

algusaastatest alates ehk varsti juba pea neli aastat. Keskmiselt
külastab pangabussi Tamsalus kümme inimest.

Pangabuss on sularahata kontor, kus saab teha kõiki
enamlevinud pangatehinguid. Bussis on olemas automaadid
sularaha sissemaksmiseks ja väljavõtmiseks, samuti arvuti
internetipanga kasutamiseks. Teller sõlmib kohapeal
pangateenuste lepinguid (näiteks konto avamine, pangakaartide
taotlemine, internetipanga lepingud jne) ning annab nõu teenuste
kasutamise kohta. Vajadusel õpetab teller kõigile huvilistele
sularahaautomaadi ja/või internetipanga kasutamist.

Igapäevaselt saavad Tamsalu elanikud aga kasutada
Swedbanki sularahaautomaati, mis asub aadressil Tehnika 24
ning sinna on ligipääs ööpäevaringne. Automaat võimaldab välja
võtta sularaha, vaadata kontojääki ning teha ülekandeid. Lisaks
saab oma igapäeva tehinguid teha läbi Swedbanki internetipanga
ning püsi- ja otsekorraldusega. 24/7 on klientidele avatud ka
Swedbanki klienditugi numbril 6 310 310.

Lähim pangakontor asub Tapal, aadressil Pikk 15 ning on
avatud E,K,R 9-18 ja T,N 9-16.

Nädalavahetusel on Tapa kontor suletud.
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Mida teha sügiselMida teha sügiselMida teha sügiselMida teha sügiselMida teha sügisel
kokkuriisutud puulehtede jakokkuriisutud puulehtede jakokkuriisutud puulehtede jakokkuriisutud puulehtede jakokkuriisutud puulehtede ja
aiataimedega?aiataimedega?aiataimedega?aiataimedega?aiataimedega?

Tasahilju hakkab sügis suvelt võimu üle võtma. Puud langetavad
oma lehed, aedadest koristatakse saagid, lilled lõpetavad
õitsemise.

Mida aga teha oma aias või haljasalal kokkuriisutud
puulehtedega ja aiajäätmetega (juur- ja köögivilja varred ja jäägid,
lillevarred jne.)?

Nimetatud jäätmeid ei tohi panna olmejäätmete konteinerisse!
Suur osa majapidamisi kindlasti komposteerib oma krundil

tekkivad biolagunevad jäätmed. Kuid ka sellisel juhul tuleb kinni
pidada Tamsalu valla jäätmehoolduseeskirjast.

Tamsalu vallas on elanikelt  haljastus- ja aiajäätmete
vastuvõtmiseks rajatud komposteerimisväljak, mis asub Kaeva
külas reoveepuhasti aiaga piiratud territooriumil.

Eespool nimetatud jäätmeid saab komposteerimisväljakule ära
anda tasuta igal tööpäeval kell 8:00 – 17:00 ja laupäeval kell 8:00
– 14:00.

Komposteerimiseks ära antavad jäätmed ei tohi sisaldada olme-
ja ehitusprahti, kive  ja puu- ning põõsaste oksi.

Puude ja põõsaste oksi võib endiselt tuua ja korralikult
hunnikusse ladustada Tööstuse tänava ääres asuvale platsile.

Lembit Saart
keskkonnaspetsialist  (tel. 322 8446)

TTTTTamsalu kultuurimajas alustavadamsalu kultuurimajas alustavadamsalu kultuurimajas alustavadamsalu kultuurimajas alustavadamsalu kultuurimajas alustavad
1. oktoobrist tööd huviringid:1. oktoobrist tööd huviringid:1. oktoobrist tööd huviringid:1. oktoobrist tööd huviringid:1. oktoobrist tööd huviringid:

Lauluklass, neidude ja tütarlaste ansambel (juh. Kadri Kask)
T, K, N, R
·Klaveriklass (juh. Tiina Sakk) tunniplaani alusel
·Folklooriklass ja kapell “Lustpill” (juh. Sirje Luik)
    E 19.30-21.00
·Kunstiring (juh. Tiina Hein) – erinevad kursused
·Muusika- Mängu-Kool “Tõruke” (juh. Kaja Raudla)
    E 17.30-18.15  noorem rühm 2.- 5.aastased lapsed
    E 18.15-19.00  vanem rühm 6.-7. aastased lapsed
·„Kairee“ tantsuring lastele 1.-4. klassini (juh. Kaire Kaljuvee)
    K 18.00-19.30
·Rahvatantsurühm „Kuldne Iga“ (juh. Liia Alling)
    E 17.00-18.00
·Naisrahvatantsurühm “Virvering “(juh. Egne Liivalaid)
    K 19.00-20.30
·Segarahvatantsurühm “Tuhkatrallad” (juh. Liia Alling)
   T, N 19.00-20.30
·Seltskonnatants (juh. Kaire Kaljuvee)
   K 20.00
·Naiskoor (juh. Heidi Mägi) E 19.00-21.00
·Bridþiklubi (Ago Õunapuu) N 18.00-22.00
·Kõhutantsuring (juh. Epp Kaljos)
    N 17.00-18.00 algajatele
   N 18.00-19.00 edasijõudnutele

Sääse lasteaia juhataja võtab vastuSääse lasteaia juhataja võtab vastuSääse lasteaia juhataja võtab vastuSääse lasteaia juhataja võtab vastuSääse lasteaia juhataja võtab vastu
avaldusi lasteaiakoha taotlemiseksavaldusi lasteaiakoha taotlemiseksavaldusi lasteaiakoha taotlemiseksavaldusi lasteaiakoha taotlemiseksavaldusi lasteaiakoha taotlemiseks
2010/2011 õppeaastaks  2010/2011 õppeaastaks  2010/2011 õppeaastaks  2010/2011 õppeaastaks  2010/2011 õppeaastaks  E – R 8.00 – 16.00

Vabu kohti on ka 2009/2010 õa   3.-5.a laste rühmades

Kaasa võtta sünnitunnistus. Avalduse blankett täidetakse
lasteaias. Aadress:Sääse, Tamsalu vald, tel 32 30 561/ 5171995,
lia.klaas@tamsalu.ee

Hea THea THea THea THea Tamsalukas!amsalukas!amsalukas!amsalukas!amsalukas!
• œ  Kas soovid korterelamus luua korteriühistu?
• œ  Kas Sul on naabritega nääklemist ühistegevuse pärast?
• œ  Korterelamu halduskuld on arusaamatud?
• œ  Küttearved teevad liiga?
• œ  “Miks mina pean tegem kui teised midagi ei tee?” olukorrad

on igapäevased?
• œ  Keegi ei taha majas mitte millegi eest vastutada?
• œ  Aitame KÜ asutamisel ja pakume juhtimisteenust.
• œ  Korraldame ühistegevust ja leiame alati kõigile sobiva

lahenduse.
• œ  Korraldame korterelamu haldamist, alates koristamisest

kui 24 tunnisest avariivalvest.
• œ  Korrastame küttesüsteemid,teostame torustike ja

radiaatorite läbipesu.
• œ  Ja paljutki muud mida KÜ vajab.....
• œ  Helista 53 30 60 86 või kirjuta paor.grupp@gmail.com ja

saame kõigest rääkida! PAOR Grupp OÜ
• œ  Räägime nii eesti kui vene keeles.

TAMSALU LASTEAED KRÕLL TEATAB
Avalduste vastuvõtt lasteaiakoha taotlemiseks 2010/2011

õppaastaks
toimub 1.-30 oktoobrini 2009 E kell 8.00-10.00, R kell 15.00-

17.00,
teistel aegadel ette helistada.
Sõimerühma võtame vastu lapsed, kes  on vähemalt 1,6 a.

Momendil on üksikuid vabu kohti I sõimerühmas ja suurematele
lastele, kes on sündinud ajavahemikus 01.10.2003-30.09.2006.

Lapsevanemal kaasa võtta lapse sünnitunnistus, avalduse
blankett täidetakse lasteaias.

Kontakt:
Metsa 1, Tamsalu, telefon 323 0568, tamsalulasteaed@hot.ee

“Ärge unustage laulu...”“Ärge unustage laulu...”“Ärge unustage laulu...”“Ärge unustage laulu...”“Ärge unustage laulu...”

Armas laulusõber, Tamsalu Naiskoori vilistlane
Meil on hea meel teatada, et 31.oktoobril 2009 aastal, algusega

kell 13.00 tähistame
Tamsalu Kultuurimajas Tamsalu Naiskoori XXX  aastapäeva

piduliku kontserdiga. Olete oodatud !
                                                                               Naiskoori juhatus

TTTTTeade vallavalitsuselt.eade vallavalitsuselt.eade vallavalitsuselt.eade vallavalitsuselt.eade vallavalitsuselt.

Läheneb kultuuri – ja sporditoetuste ning ettevõtlustoetuste
taotlemise tähtaeg 15. oktoober.

Kultuuri – ja sporditoetust saavad taodelda Tamsalu valla
mittetulundusühingud, üksikisikud ja seltsid.

Ettevõtlustoetuse saajaks võivad olla Tamsalu vallas asutamisel
olevad või mitte kauem kui 24 kuud äriregistrisse kantud ettevõtted.

Täpsem info Tamsalu valla kodulehel www.tamsalu.ee
kataloogist „Seadused ja eeskirjad“ ja „Ettevõtlus“
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SPORT SPORT SPORT SPORT
PORKUNI JÄRVEJOOKS.
Juubelieelne 24. jooks toimus ilusa päikselise ilmaga. Rajal

käis 141 jooksjat, kellest lõpetas 140 (eelmiel aastal 122).
Käijaid oli sellel aastal 49(39). Rekordarv osalejaid oli

minijooksus, kus 300 m distantsi lõpetas 10 tüdrukut ja 12 poissi.
Kõige nooremad olid 2 a. Martta Raudsepp, Mairit Kaarjärv Emma
Rammul ja Martin Rohtla. Arvukalt oli esindatud ka erinevate aegade
Tamsalu Kooli vilistlased. Mneie vallast osales 51 jooksjat.

Uued rajarekordid püstitasid Laura Rohtla 23.00,1 naiste, Tiina
Idavain 24.31,5 naisveteranide II grupi, Vjatðeslav Koðelev 18.23,4
meesveteranide I grupi ja Andres Sune 20.31,0 meesveteranide II
grupis 6,2 km distantsil.

Kõige edukamad olid tänased ja endised nimekad suusatajad.
Edukamad koolid PAIK – i arvestuses olid Tamsalu G ja Vajangu

PK. Valdade arvestuses oli samuti parim Tamsalu. Porkuni jooks
kuulub piirkonna aastaringse võistluste hulka. Põhikoolidest oli
edukaim Uhtna.

Palju tänu kõigile headele abilistele, kes aitasid jooksu
ettevalmistamisel ning korraldamisel.

Suur tänu sponsoritele auhinnalaua katmisel: Eesti
Kultuurkapital, NIKE(a/s „Jalajälg“), Tamsalu Vald, Porkuni Kool,
Topsi talu, Paeroos OÜ.

Rein Tops

ülemine - rajal on Raimo Kulev, Andres
Rammul ja Martin Uudeküll; Asi oli naljast kaugel, parempoolsel -
Autasustamispjedestaalil poseerivad perevõistluse võitjad - Himmad,
Veeremaad ja Toomingad.

Porkuni Järvejooksul osalesid:Porkuni Järvejooksul osalesid:Porkuni Järvejooksul osalesid:Porkuni Järvejooksul osalesid:Porkuni Järvejooksul osalesid:
6,2 km
1. Vjatsesav Koðelev 18.23,4, 2. Elar Vulla 18.56,8, 3. Andrus

Lein 19.48,0, 4. Andres Sune 20.311,0, 5. Ago Veilberg 2038,0, 6.
Meelis Veilberg 20.53,1, 7. Toomas Kaurson 21.32,6, 8. Cris Poll
21.34,2, 9. Klen Krünberg 21.53,8, 10. Tarvo Klaasimäe 22.28,5
11. Mathjas Veeremaa 22.34,8, 12. Madis Sillamaa 22.48,6, 13.
Laura Rohtla 23.00,1, 14. Meelis Koskaru 23.01,7, 15. Risto
Rammul 23.11,7, 16. Urmas Ervin 23.39,8, 17. Jaanus Mutli 23.43,0,
18. Tatjana Mannima 23.47,0, 19. Ilmar Raap 24.12,1, 20. Erik
Aibast 24.17,8, 21. Kaili Sirge 24.23,8, 22. Tiina Idavain 24.31,5,
23. Jaak Rohtsalu 24.49,0, 24. Joosep Lahi 25.03,5, 25. Taavi
Kams 25.04,0, 26. Ermo Inno 25.19,8, 27. Assar Tops 25.38,1, 28.
Rainer Tops 2.38,1, 29. Viljar Eesmaa 26.28,2, 30. Kristjan Pärna
26.36,9, 31. Kalle Lett 26.42,2, 32. Marek Veeremaa 26.42,2, 33.
Ela Vulla 26.58,6, 34. Rando Rannamets 27.14,5, 35. Andi Himma

27.31,3, 36. Siim Polski 27.34,5, 37. Terje Toomingas 27.35,5, 38.
Anu Kilki 28.10,5. 39. Kaili Roonet28.26,2, 40. Siret Pärtel 28.29,1,
41. Veiko Karp 28.57,4, 42. Jaan Toomingas 29.04,5, 43. Evelyn
Himma 29.07,1, 44. Eret Aun 29.09,6, 45. Mris Kaarjärv 29.44,3,
46. Pavo Raudsepp 30.06,0, 47. Martin Uudeküll 30.09,2, 48. Monika
Saar 30.31,8, 49. Mait Marran 30.32,5, 50. Rein Traus 30.37,7, 51.
LIIS Järvamägi 31.09,3, 52. Õnnela Raudsepp 31.17,7, 53. Tauno
Ojasaar 31.19,5, 54. Malle Rohtla 31.24,1, 55. Andres Rammul
31.30,8, 56. Maiu Talah 32.13,0, 57. Raimo Kulev 32.14,1, 58. Rita
Maamägi 32.32,4, 59. Helina Veeremaa 33.27,2, 60. Lea Loddis
3.34,0, 61. Eha Järvamägi 34.56,7, 62. Lembit Peterson 35.12,3,
63. Anna – Maria Himma 35.22,0, 64. Kadi – Ka Kollo 35.33,8 65.
Merilin Kraun 35.48,4, 66. Tiia Luht 37.24,5, 67. Ingrid Kaegas
37.26,2, 68. Laura Eibner 38.33,8, 69. Triin Soosalu 39.54,5, 70.
Tanel Ojasaar 40.01,3, 71. Siim Kärp 40.57,8, 72. Tõnu Murakas
katk.
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KORVPALL.
Tamsalu Los Torose meeskond alustas uut hooaega vabariigi

karikasarjas 18 punktilise kaotusega võõrsil ning 7 punktilise
võiduga kodus Swedbanki vastu. Kahe mängu kokkuvõttes oli
võistlus selleks korraks lõppenud.

Vabariigi II liiga MV on alagrupi vastasteks Rae Koss,Parksepa
ja Ambla SK meeskonnad. Mängitakse 2 ringi turniirisüsteemis,
edasi pääseb 2 paremat meeskonda.

Maakonna karikasarjas alustatakse oktoobris, esimeseks
vastaseks on Rakvere Bullsi meeskond.

Eelmise aasta karikavõit oli meie meestele juba neljas, kokku
peeti 66 ametlikku mängu neist ligi pooled kodusaalis.
Hooajaeelses kontrollmängus võideti V-Maarja BBP Company
meeskonda 73:61. Maakonna MV alustatakse novembris.

Ootame ka seekord kodupubliku tugevat toetust. Jälgige
reklaami.

Kohtumiseni spordihoones !

Rein Tops

S E L G U S I D  M E I S T R I D  M E E S T E
RANNAVOLLES.

Suvekuudel Tamsals oli väga populaarne rannavolle. Nii
noormehed, mehed kui neiud mängisid liivaväljakul nii päeval kui
hilja õhtul.

Seepärast oli väga rõõmustav, et juulis – augustis toimunud
Tamsalu MV võttis osa koguni 10 meespaari. Võistlused toimusid
kolmes etapis, mängiti iga kord kaks päeva alates kella 16 hilise
pimedani välja.

1. ja 3. etapi võitsid R. Koitsalu- R.Sitiv, 2. etapi P.Maasik -
V.Eesmaa.

Kokkuvõttes tulidki Tamsalu meistriteks Rasmus Koitsalu –
Roman Sitiv 16 punktiga, teised olid Priit Masik – Valdur Eesmaa
13 punktiga, kolmandad Siim Lait – Klen Krünberg. Kuna osa
paare olid tehniliselt nõrgad, mängiti mõnevõtta lihtsustatud reeglite
järgi. Kõige tehnilisemalt, puhtamalt mängisid võitjad ja ka
veteranide paar, 5. koha saanud M.Uudeküll – K.Raudla. Rõõmu
tegi kõigi osalejate võitlustahe ja hasart. Pehmes liivas heideldi
iga palli – punkti eest, viskuti palli järele nii ette, kõrvale kui taha.

Siinkohal tahaks teha ka natuke kriitikat. Tamsalu
Spordikompleksis toimuvad koolinoorte võrkpallitreeningud juba
üle 15 aasta ja maakonna koolide võistlustel on korduvalt tuldud
auhinnalistele kohtadele. Paljud noored tulevad aga trenni, õpivad
mõni kuu, paremal juhul aasta ja siis kaovad. Ja alles viie või isegi
rohkema aasta pärast avastavad „jälle võrkpalli“ ja hakkavad seda
mängima. Aga õige mängukool ja tehnika jätavad väga palju
soovida. Sellisteks kadunud „tähtedeks“ võiks nimetada T.Tiislerit,
Vluigemäed ja mitmeid teisi.

Siit soovitus praegustele koolinoortele- käige trennis, õppige
tehnikat, sest nooruses õpitu ei unune kõrge vanuseni.

Aga oktoobri lõpus toimuvad Spordihoone võimlas järjekordsed
paarisvõrkpalli võistlused Volle 2x2.

TÄHELEPANU LAPSEVANEMAD !
Oktoobris algavad Spordikompleksis 1-2 klassi noorte tennise

algõpetuse treeningud. Grupi suurus on 8, maksimalselt 10 noort.
Seepärast kiirustage oma lapsi kirja panema. Hiljem uusi õpilasi
enam vastu ei võeta.

Treeningud on tasuta, esialgu kohapeal antakse kasutada nii
reketeid kui palle. Vajalikud on sportlikud vahetusjalanõud.

Treeningud toimuvad 2 korda nädalas: esmaspäeval kella 14 –
15 ja reedel kella 13 – 14.

2 – 5 klasside tennises edasijõudnutele sseptembris
treeningud jätkusid. 10- 12 klasside edasijõudnud neidudele
toimuvad treeningud reedeti kella 16.30 – 18.00.

Algavad ka 3 – 5 klasside tüdrukute võrkpallitreeningud, kavas
on osaleda maakonna võistlustel.

S.Kurotðkin

ORIENTEERUMINE
Vastseliinas vabariii meistrivõistlustel tavarajal võitis Maire

Limberg kuldmedali D-55 klassis.

KERGEJÕUSTIK
Taipeis kurtide olümpiamängudel esines suurepäraselt endise

Porkuni Kooli Kairit Olenko, kes tuli kolmekordseks olümpiavõitjaks
– seismevõistluses(4846), 100 m tõkkejooksus(14,40) ja
odviskes(44.56), pronksmedali sai ta veel 4x100 m
teatenaiskonna koosseisus. Olümpiavõitjaks tuli samuti Porkunis
sportlasteed alustanud Andres Liiviste 400 m tõkkejooksus(52,87).

Rein Tops

Minijooks
Tüdrukud: 1. Brita Rannamets, 2. Säde Kollo, 3 Reele Karp, 4.

Marleen Matto, 5. Getrin Raudsepp, 6. Annalisa Part, 7. Martta
Raudsepp, 8. Nee – Liis Lahe, 9. Mairit Kaarjärv, 10. Emma
Rammul

Poisid: 1. Frode Hallik, 2. Rasmus Juvanen, 3. Sten-Hendrik
Lahe,4. Kristten Rohtla, 5. Rasmus Võhma, 6. Radmar Tuuölemäe,
7. Heiko – Kaido Lahe, 8. Marten Langinen, 9. anar Ervin, 10.
Kristofer Robin Tops, 11. Mark Thomas Paimla, 12. Martin Rohtla

1999  ja nooremad 1,3 km
Tüdrukud: 1. Cärol Ot stavel, 2. Brigitta Tomingas,3. Egle – Riin

Lahe4. Melissa Veilberg, 5. Merily Lendla, 6. Karolin Paist, 7.
Rhonda Rannamets, 8. Eva- Maria Saar, 9. Landre Langinen

Poisid: 1. Martin Himma, 2. Kaupo Kreek, 3. Tarmo Järvamägi 4.
Margus Pärnamets, 5. Markus Matto, 6. Tane Ojasaar, 7. Kevin
Uibu, 8. Martin Matto, 9. Kaspar Kukk, 10. Eerik Priks

98 – 97 sünd 1,3 km
Tüdrukud: 1. Hegle – Maris Veeremaa, 2. Ksenia Savtðenko, 3.

Mairis Õunapuu, 4. Merlin Veilberg, 5. Cäroly Ilves, 6. Marleen
Raudsepp, 7. Kärt Kraus, 8. Kai Kustavson

Poisid: 1. Andre Tammaru, 2. Erkki Sillamaa, 3. Taavi Luik, 4.
Annes Kreek, 5. Mario Vool, 6. 6. Ken- Timo Rannaste, 7. Mikk
Mäekivi, 8. Adrian – Christofer Lictfeldt, 9. Peeter Priks,10. Karl
Saar, 11. Rasmus-Raul Vendland

96-95 sünd 2,4 km

Tüdrukud: 1. Piia Pohlak, 2. Merike Järvamägi, 3. Rebeca
Lichtfeldt, 4. Sigrid Salujärv

Poisid: 1. Joost Podekrat, 2. Kauri Piiskoppel, 3. Joel Paap, 4.
Eerik Sillamaa, 5. Kert Kustavson.

Võistluse protokolli koos kõigi aegade ja vanuseklasside
parematega leiateTamsalu Spordikompleksi kodulehelt
www.tamsalusport.ee.
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SPORT SPORT SPORT SPORT
PORKUNI TRIAPORKUNI TRIAPORKUNI TRIAPORKUNI TRIAPORKUNI TRIATLON 2009 PTLON 2009 PTLON 2009 PTLON 2009 PTLON 2009 PAREMUSJÄRJESTUSAREMUSJÄRJESTUSAREMUSJÄRJESTUSAREMUSJÄRJESTUSAREMUSJÄRJESTUS

             23.08.2009 Porkunis
            Korraldaja: Spordiklubi Los Toros
           Õhk +19, vesi +17
               Nr. Osaleja    Sünniaasta Klubi 500m+15km+4km  Aeg

1 Meelis Veilberg ´1961 Tamsalu (7.43+24.42+17.20) 49.45
2 Ulvar Pavlov ‘1964 Tamsalu (9.44+25.20+17.24) 52.28
3 Marek Sikk ´1993 AO Suusaklubi (9.48+25.12+17.35) 52.35 parim noormees
4 Ago Veilberg ´1963 Tamsalu (9.08+26.24+17.34) 53.06
5 Helen Schmidt ´1988 Viru SK (7.26+26.06+19.53) 53.25
6 Kairi Schmidt ´1990 Viru SK (7.27+26.06+20.05) 53.38
7 Sulev Lokk ´1969 Stamina SK (8.42+26.23+19.45) 54.50
8 Kerti Kesküla ´1993 SK Raudmees (8.55+26.11+20.04) 55.10 parim tütarlaps
9 Liis-Grete Arro ´1992 Tabasalu TK (9.14+26.18+21.25) 56.57
10 Sandra Schmidt ´1995 Viru SK (8.54+26.41+21.54) 57.29
11 Argo Maasikmäe´1970 Vinni vald (12.15+26.00+19.33) 57.48
12 Andres Aro ´1970 SK Kuldratas (10.55+27.01+20.39) 58.35
13 Indrek Vait ´1981 Tallinn (10.31+27.49+20.52) 59.12
14 Tarvo Klaasimäe ´1981 OK Ilves (11.26+30.33+18.47) 1:00.46
15 Assar Tops ´1970 SK Los Toros (11.03+28.37+21.13) 1:00.53
16 Chris Proomet ´1993 AO Suusaklubi (10.47+31.11+22.30) 1:04.28
17 Kauri Piiskoppel ´1995 AO Suusaklubi (13.00+32.03+20.48) 1:05.51
18 Markko Leimann´1992 AO Suusaklubi (12.10+32.54+23.03) 1:08.07
19 Parvo Parts ´1977 Matate SK (12.36+32.39+25.14) 1:10.29
20 Inno Puusepp ´1993 AO Suusaklubi (12.09+34.28+25.34) 1:12.11
21 Marju Tempel ´1974 Matate SK (13.40+34.41+24.50) 1:13.11
22 Lembit Peterson ´1951 SK Los Toros (12.32+32.18+28.47) 1:13.37
23 Taavi Luik ´1997 AO Suusaklubi (13.42+44.36+26.27) 1:24.55

             Samas toimunud ülejärve ujumisvõistlusel, millega tähistati 70 aasta tagust(27.08.1939 .a)ujumisvõistlust Porkunis,
võitsid Naistest Helen Schmidt Meestest Meelis Veilberg

KERGEJÕUSTIK.
  Eesti noorte klubide KV.12.09.09.a. Türil võitis  Karel Eesmaa

kõrguse tulemusega 1.95  ja Triin lait odaviske 41.97.
  Eesti täiskasvanute klubide KV 29.08.09.a. Kadriorus saavutas

Triin Lait 2.koha odaviskes 43.48 ja Sirly Tiik kettaheites 3.koha
36.89.

 Rukkilillemängudel 23.-24.08.09.a. Võrus tuli võitjaks odaviskes
Triin Lait  40.73,  3.kohale PA ketas 46.12  Eiko Laine, MJ teivas
4.10 Kaspar Raudla, MJ kõrgus 1.90 Karel Eesmaa.

  Eesti juunioride ja noorsoo mitmevõistluse MV 08.-09. 08.09.a.
võitis 10-v. Kaspar Raudla 6667punktiga.

  Eesti noorte MV on medaleid võitnud: pronks  PA 300mtj 40,04
Eiko Laine, hõbe NJ oda 41.02 Triin Lait, pronks MJ teivas 3.80
Karel Eesmaa, kuld MJ 4x110mtj Kaspar Raudla, kuld PA 4x400m
3.29,86 Eiko Laine, kuld TA 3x800m Ekaterina Timoðkova, hõbe
PB 3x1000m Mathjas Veeremaa, hõbe MJ 4x110mtj. Lenar Rünk,
Karel Eesmaa, Kristjan Vahtrik.

  Eesti täiskasvanute teatejooksude MV võitsid pronksmedali
4x100m Lenar Rünk ja Kaspar Raudla.

   Eestimaa spordiliit Jõud MV 08.08.09.a. Kosel 1.koht PA kuul
14.99 Eiko Laine ja Sirly Tiik ketas 35.36 ja oda 34.15 Sirly oli
kolmas ka  kuulitõukes 9.99.  Cätlyn Okas tuli teiseks kettaheites
33.77 ja kolmandaks odas 31.94 ja kuulis 9.89.

  Tehniliste kergejõustikualade GP Rakvere etapp 18.08.09.a.
Eiko Laine võitis  PA kettaheite 46.37 ja 300mtj. 40,68. Triin Lait
võitis  odaviske 40.68.    2.koha saavutasid: PJ teivas 3.94 ja ketas
31.12 Lenar Rünk, TC kuul 8.69 Ketter Kõre, 3.koht TC 200mtj.37,88
Kerttu Leimann , TB vasar 30.67 Cätlyn Okas ja PA vasar 38.56
Eiko Laine.

                                                                                          Liivi Rünk

EnerEnerEnerEnerEnergiamärgiamärgiamärgiamärgiamärgistusgistusgistusgistusgistus
alustas ka Valustas ka Valustas ka Valustas ka Valustas ka Viririririrumaalumaalumaalumaalumaal

Seoses kõrgeneva energiahinnaga on inimesed kogu
maailmas hakanud tähelepanu pöörama energia säästmisele.
Energia hinnad maailmas on pidevalt tõusnud. .
Tõusutendents jätkub ka nüüd. Tänu sellele pööratakse üha
rohkem tähelepanu energia kokkuhoiule. Euroopa Liidus on
vastu võetud mitmeid õigusakte, mis kohustavad Eestit
aastaks 2020 vähendama energia tarbimist 20 protsenti.

Selle eesmärgi saavutamisel on abiks MTÜ Energiamärgise
Teabekeskus.

Antud ühingu tegevus sai alguse aktiivsete korteriühistute
esimeeste soovist energiat säästa. Esimeseks küsimuseks
oligi see, mida tuleks selleks ette võtta. Selleks tuli eelkõige
selgeks teha, palju hoone energiat tarbib. Vabariigi valitsus
oli selleks ajaks välja töötanud energiamärgise, mis näitab
ära hoone energiatarbimise vastavalt klassile. Ehk siis kas
hoone tarbib energiat säästlikult või mitte. Selleks et antud
info oleks lihtne ja kättesaadav loodi Eneriamärgistuse
Teabekeskus.
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SOTSIAALKESKUSESTSOTSIAALKESKUSESTSOTSIAALKESKUSESTSOTSIAALKESKUSESTSOTSIAALKESKUSEST
Tamsalu vald on otsustanud likvideerida seni Kesk tn 2 asunud

sotsiaalkeskuse tema senisel kujul. Sotsiaalkeskuse töö
ümberkorraldamise põhiliseks põhjuseks olid järelvalvega
tegelevate ametkondade ettekirjutused, millega kohustati hoones
tegema olulisi investeeringuid, et tegevust saaks jätkata. Maja
kuulub aga eraomanikule ja sinna pole võimalik kasutada
erinevatest abiprojektidest saadavat raha.

Sotsiaalkeskuses toimus tegevus esimesel korrusel eakatele.
Ka asuvad esimesel korrusel ruumid Tamsalu Muuseumil.

Kultuurimajas on värskelt valmis saanud eakate kooskäimise
ja ringitöö läbiviimiseks heledad ja valgusküllased ruumid. Leader
programmi raames PRIA heakskiidu saanud projekt sisaldas
remondi, kaasaegse sisustuse soetamise ja inva-tooltõstuki
paigaldamise. Viimane on vajalik puudega eakatele inimestele
ligipääsu kindlustamiseks. Tänaseks on ruumid remonditud ja
tegevus võib alata. Inva- tooltõstuki paigaldamine jääb projekti
2010 aasta tegemistesse. Plaanide kohaselt toimub uue eakate
keskuse avamine oktoobri alguses. Usume, et see lisab eakate
päeva tähistamisele positiivseid toone. Pensionile jäämine ei
tähenda enam ammu koju nelja seina vahele sulgumist, vaid
aktiivset osalemist ühiskonnaelus, erinevate harrastuste, ringide
ja klubide tegevuses.

Teisel korrusel toimus töö põhiliselt lastega ja n-ö Päevakas on
ajapikku paljudele neist väga omaks saanud, teadvustunud on
seesuguse asutuse vajalikkus. Neile, kes ei taha käia ringides,
sportimas, laulmas või tantsimas spordihoones, kultuurimajas
või mujal, avab Tamsalu Gümnaasium mängutoa kooli ruumides.
Lapsed on sinna oodatud tundide lõppedes. Sellest aastast töötab
gümnaasiumis jälle huvijuht. Teretulnud on laste ja noorte ideed
ja ettepanekud ürituste korraldamiseks ja vaba aja sisustamiseks.

Igakülgselt arenenud noor inimene on meie kõigi suurim rikkus,
seepärast peaks noorsootöö olema suunatud eelkõige neile, kes

Rubriik:Rubriik:Rubriik:Rubriik:Rubriik:
AjakirjanduslikAjakirjanduslikAjakirjanduslikAjakirjanduslikAjakirjanduslik
nurgatagune,nurgatagune,nurgatagune,nurgatagune,nurgatagune,
valimisteemaline.valimisteemaline.valimisteemaline.valimisteemaline.valimisteemaline.

Vallasanitari luulet

On valimise võitlus julm
Sest elu on meil täna karm
Laialt lehvitades edevuse lippu
Kampa vahetades põrutame tippu

Tagatoas meil tulnd idee
Kõik vastalised ära eest
Nii võidujooksus võimu suurde
Võid unustada oma puude

Enne end parteiga sidund
Nüüdseks mõnda liitu lidund
Hüüdvad kooris ära teeme
Paksuks muudame te leeme

Ei töömees ela lubaduste
vihmast
Vaid haarama peab püksirihmast
Teeb sinna järjekordset auku
Ja ootab kõhukõrvast mauku

Suus tal järgi ainus hammas
Unistuseks pinsisammas
Ei saa süüagi ta vorsti
Valima peab hambaarsti

Valima peaks ilmselt leedi
Poest kes tooks mul ära peedi
Kui lõppend on amokijooks
Siis vastaks kõhust mõnus
krooks.

Soovitan nii teha sulgi
Kui on pea täis lubaduste julki
Ära vali süüdimatuid lapsi
Ega jobu kes ei pruugi napsi

tahavad ennast täiendada läbi
tegevuste, mis arendavad loovust
ning annavad teadmisi
huvitavatest eluvaldkondadest.
Käeliste tegevuste ja
informatiivse iseloomuga
tegevuste kõrvalt saab aega
sisustada ka laua- ja
arvutimänge mängides. Arvuti on
osaks tänasest elust ja
loomulikult on lastel võimalus
nendega peale õppetööks
valmistumise ja muu vajaliku ka
mängida ja niisama surfata. See
ei tohiks aga muutuda mängutoa ainsaks arvuti kasutamise
põhjuseks.

Vallarahvale teadmiseks, et igasugused muutused seniste
avalikku teenust pakkuvate asutuste töös eeldavad kõigepealt
volikogu komisjonides põhjalikku arutelu ja senise tegevuse
analüüsi. Neist aruteludest kooruski otsus, et sotsiaalkeskusega
endist viisi edasi minna pole võimalik ja see on kutsunud
loomulikult esile ka valulisi reaktsioone, mis on mõistetav.

Planeeritud on edasi minna ka Avatud Noortekeskuse
loomisega. Põhimäärus on ette valmistatud, ideed kogunevad,
otsime võimalusi ja vahendeid edasi tegutsemiseks, uuel
kvalitatiivsel tasandil. Noortekeskuse põhitegevus  ei saa kindlasti
tähendada n-ö laste päevahoidu, vaid on noorte ettevõtlikkust
arendavate projektide koordineerimine ning tingimuste loomine
laste ja noorte kaasatuse ja osaluse suurendamiseks.

Tegevused lastele ja eakatele jätkuvad.
Ülle Kristmann

Sotsiaalosakonna juhataja

Ulvar Kapper
Eneriamärgise Teabekeskus

Tegemist on mittetulundusühinguga, millele telliti
internetikeskond, kus on võimalik energiamärgist teha.
Selles keskonnas tuleb sisestada vastavad algandmed,
koheselt saab andmete sisestaja teada ka tulemuse.

Positiivne on see, et Lääne-Viru maakonnas tähtsustab
ühena esimsete seas energiasäästu Tamsalu vald.

Koostöös energiamärgise teabekeskusega sai teostatud
kõigi vallale kuuluvate munitsipaalhoonete energia-
märgistus. Tänase seisuga on vallavalitsusel teada hoonete
energiakulu. Selle tulemusena on teadvustatud millised on
energiasäästu võimalused.

Kuigi algne idee oli suunatud just korruselamutele, on
mitmed vallavalitsused  otsustanud aktiivselt
energiasäästuga tegelema hakata. Vähendab see ju valla
objektide ülalpidamiskulusid. Seega jääb raha rohkem alles
muudeks vajalikeks ettevõtmisteks.

 Loodetavasti järgivad ka teised omavalitsused Tamsalu
valla eeskuju ja hakkavad suuremat tähelepanu pöörama
energia kokkuhoiule. Praegusel raskel ajal on iga
kokkuhoitud kroon vajalik.



Tamsalu Ajaleht.  Tamsalu Vallavalitus, Tehnika 1a, 46107 Tamsalu, Tel 322 8431, e-post: tamsalu@tamsalu.ee.Toimetaja Ain Aasa,
tel 329 3888, 5333 9749, e-post: ainaasa@gmail.com Ajaleht ilmub 1 kord kuus. Trükitud trükikojas “AGUR”. Trükiarv 1700. Levitatakse
tasuta valla sidejaoskondade kaudu, võimalus saada ka vallamajast. Endiselt on oodatud kaastööd, arvamused, ettepanekud.

Õnne emale ja isale

Oktoobrikuu sünnipäevad

Benita Rõuk 94
Meeta Pung 94
Helga Sepp 90
Hilje Pilv 87
Reni-Hermilde Tamm 87
Ellen Kurotðkina 86
Õilme-Rosalie Vesk 86
Agnes Tätte 85
Helmi Mõttus 85
Nadeþda Grigorjeva 82
Valve Nurka 82
Anastasija Nikolajeva 81
Silvi Mill 81
Aino Kõre 80
Anna Tärn 80
Selma Jalakas 80
Aino Sirtse 80
Olga Vaguri 80
Vladimir Lebrett 70
Ene-Riina Ruubel 70
Aime Mattis 70
Anne-Elss Hiiop 70
Helma Sireli 70
Juhan Uudmäe 65
Kalju Uude 65
Jaan Kiviväli 65
Avgustin Datser 65
Enn Kampus 65
Einar Valliste 65
Silvi Kreek 65
Inna Orupõld 65
Reet Areng 60
Ekaterina Kochkina 60
Sonia Markus 60
Jekaterina Kunder 60
Aino Ennoja 60

KALJO  KLAAS
23.05.1938-08.09.2009

HELDUR  PÄLLO
08.06.1939-15.09.2009

LIIVI  TREKSLER
15.02.1948-16.09.2009

ELLE  HUNDT
27.05.1940-18.09.2009

SARRA  ZEMSKAJA  16.09.2009

  EELK T  EELK T  EELK T  EELK T  EELK TAMSALU  LUNASTAMSALU  LUNASTAMSALU  LUNASTAMSALU  LUNASTAMSALU  LUNASTAJA KAJA KAJA KAJA KAJA KOGUDUS.OGUDUS.OGUDUS.OGUDUS.OGUDUS.

EELK  Tamsalu  Lunastaja  Koguduses algab leerikursus pühapäeval,
11 oktoobril kell 14.00.

Jumalateenistused.
Pühapäeval 11 oktoobril kell 14.00.
Peale jumalateenistust toimub koguduse üldkoosolek.
Ootame koguduseliikmete rohket osavõttu.

Pühapäeval 25 oktoobril  kell 14.00.

Tamsalu koguduse õpetaja on Enn Salveste . Õpetajaga on võimalik kokku
saada peale jumalateenistust. Muul ajal saab ühendust tel. 53 45 39 47

RAAMATUPIDAMISTEENUSED
Kontakt: Sirje Kivila 5056909

sirje.kivila@mail.ee
Varsakivi

raamatupidamisteenused OÜ

Müüa 2 toal. väga heas korras
korter Tamsalus, otse

omanikult. Huvi korral helistada
TEL. 5234073.

Ivar Sipria Fie
55677790

Ivar.Sipria@mail.ee

Müüa hoonestatud kinnistu
Tamsalu vallas
 Võhmetu külas

(21 ha, sellest 11 ha mets).
 info tel 538 61 620


